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Amb la nova experiència d'una temporada marcada per unes 
grans espectatives inicials i uns resultats finals gens 
afalagadors, s'obre aquesta pausa hivernal en l'activitat 
econòmica que ha de servir per replantejar moltes qüestions 
partint de la base de la renovació dels Ajuntaments i aprofitant 
que, en el cas de Castell-Platja d'Aro, la situació econòmica 
de la Casa Gran pot patir un tomb important, segons 
manifestacions del nou regidor de Turisme en el decurs del 
proper any. 
En el mercat turístic no val estar aturat i l'oferta no es pot 
limitar als períodes tipies d'ocupació turística si volem anar 
endavant, sinó que cal fer un esforç per -de mica en mica- anar 
oferint més motius que atreguin als visitants. 
En aquest sentit, el proper novembre es produirà un fet 
important que, d'alguna manera, pot marcar el fiítur inmediat 
de tota la Vall d'Aro: el Congrés de Medecina Familiar i 
Comunitària que tindrà lloc a Platja d'Aro. Però no per la -
importància puntual d'aquest congrés que produirà l'efecte 
d'aquell sedegós al qual se li tu-a un cubell ple d'aigua de cop 
i només en pot arribar a beure una mica, sinó pel que pot 
significar de conscienciació entorn la necessitat de potenciar el 
tema congresual i prestar-li l'atenció que es mereix. 
Aquest esforç promocional de Castell-Platja d'Aro, a més, 
s'hauria de traduir en un canvi d'actitud a l'hora de planificar 
i estudiar aquestes accions, que hauria de comportar més 
rigurositat en l'estudi, més imaginació en els resultats i alhora s 
una actitud més decidida per portar a terme les decisions 
adoptades. 
Hi ha força camp per treballar en aquesta direcció: aquesta 
mateixa revista va exposar una proposta de condicionament de 
la xarxa de camins per a rutes d'excursions; darrerament s'ha 
realitzat una campanya de dinamització de caps de setmana al 
poble; les possibilitats dels.,,Congressos es f ^ evidents amb 
aquest exemple proper de novembre; la consiíteració de nucli 
històric de Castell d'Aro amb la conseqüent potenciació del 
nucli antic.... És evident que hi ha una suma de factors que 
s'han de saber rendibilitzar i embolicar amb un paper de regal 
adequat. 
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D'HISTÒRIA DE 

CAN RIBAS 

Aquest mes hem triat Can 
Ribas, una antiquíssima masia de 
Santa Cristina per fer una mica 
de recull de la seva història i 
conèixer una mica més el món 
de la pagesia. Ens acompanyen 
per fer aquesta xerrada els 
actuals inquilins de la casa, la 
Montserrat Félez, el seu marit 
Marià Ferrer, la Carme Basuldo 
que va néixer Tany 1928 en 
aquest preciós mas i la seva filla. 
El mas està situat en el boscatge 
de la Font Picant que pertany a la 
casa, quasi al començament de la 
pujada que porta a Romanyà. Té 
una magnífica situació i un munt 
d'història a les seves pedres 
plenes de vivències. 
Sembla ser que hi ha docu-
ments que daten l'existència 
d'aquesta casa l'any 1500, són 
molts anys! Carme, què ens 
pot dir vostè que ha nascut 
aquí? Quan van venir-hi a 
viure els seus pares? 
Doncs sí, aquesta casa és molt i 

molt antiga i els meus pares van 
venir a viure-hi a principis dels 
anys 20. De fet, el meu pare ja 
n'era masover i, quan es va casar 
amb la mare, tota la família ens 
hi vam instal.lar, avis i tothom 
feia de pagès, també netejaven el 
bosc i feien carbó. Era la vida 
d'abans. 
Hi ha unes vivències del temps 
de la guerra civil que, tot i que 
era molt joveneta, recorda 
molt bé. Què li ha quedat més 
en la memòria d'aquella 
època? 
Jo era petita, sí, però recordo que 
aquí, a la casa, era ple de gent 
que havia vingut a viure amb 
nosaltres. 
Però perquè tanta gent, qui 
eren? 
Perquè es bombardejava molt 
Sant Feliu. La gent tenia molta 
por i el que podia fugia de la 
guerra i es refugiava en cases de 
pagès, sobretot si tenien mitjans 
econòmics. Tota aquesta zona 
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era plena de gent que havia fugit 
al camp.Va haver-hi molta gent 
que es va estar a casa tota la 
guerra i després ja va marxar. 
Quanta gent recorda que hi 
havia? 
Doncs vint o trenta persones, no 
recordo exactament. Es van 
instal.lar a la planta de dalt i allà 
feien la seva vida. Uns anaven a 
Sant Feliu a treballar a peu, 
altres no es movien de casa, 
cuinaven en un petit fogó, cosien 
la roba, endreçaven... feien la 
seva. 
Acollien aquestes famílies per 
humanitat, per obligació...? 
No, era només per fer-los un 
favor tot i que donaven algun 
ajut però la raó era ben bé 
humanitària. D'entre aquesta 
gent hi havia un senyor que es 
deia Domènec que venia de 
Barcelona i quan va marxar 
definitivament ho recordo molt 
bé perquè llavors va venir un 
matrimoni jove. Ell era mestre i 
fou el que començà a donar-me 
lliçons i a ensenyar-me a llegir i 
a escriure. Sort d'ell perquè 
tindria uns onze anys quan vaig 
començar a anar a l 'escola i 
encara dia si dia no perquè a casa 
la feina del camp era primer que 
l'escola. 
Un cop acabada la guerra, es 
van tornar a quedar tot sols? 
Sí, però els amos del mas van 
tornar a venir car, quan va 
esclatar la guerra, uns van anar 
cap a una banda i altres cap a 
França doncs aquí amb prou 
feines es menjava. Però ja acabat 
tot, venien de tant en tant. 
Qui són els propietaris de la 
finca? 
Els senyors Xifré sempre han 
estat els amos del mas. Recordo 
molt bé el senyor Enrique que 
venia sovint i es quedava a 
berenar car a casa temem pernil 
que es cruspia tot satisfet amb pa 
amb tomata 



M. Ferrer: Aquí encara es 
recorda Tàvia del sr. Enrique que 
ara deu tenir uns setanta-cinc 
anys; la seva mare es deia Maria 
Ribas i d'aquí ve Tactual nom de 
la masia. 
Durant la guerra només vostès 
van acollir gent? 
C.B. No, aquí tothom: can 
Reixach, can Riera... totes les 
cases feien el mateix. Era gent 
que tenia possibilitats econòmi-
ques que a canvi de Testada 
donaven qualsevol cosa: plata, 
roba, objectes de valor, o bé 
tenien amics o parents que els 
acollissin. 
Lògic, perquè un treballador 
no podia fugir. 
C.B. No, és evident ja que havien 
d'anar a la fàbrica i si sentien les 
sirenes Túnic amagatall que 
tenia tothom eren els refugis. 
Tota una època, no hi ha 
dubte! Deixem la guerra i 
parlem de les coses boniques 
que té la casa, per exemple la 
cuina, una cuina preciosa on hi 
ha uns fogons de pedra que són 
una meravella i també una 
pica on fer-hi Toli, se'n 
recorda de quan el feien? 
C.B. No nosaltres ja no fèiem oli, 
només fèiem vi perquè teníem 
una vinya molt gran i el veníem 
a caçadors i a boletaires que ens 
el demanaven. La pica de Toli la 
fèiem servir per llençar el vidre 
trencat ja que aleshores no es 
recuperaven les deixalles. 
M.F. Nosaltres ho volem netejar 
perquè de ben segur que hi ha 
coses interessants. 
C.B. Segur que hi han bons talls 
de vidre perquè en algun lloc de 
la muntanya que pertany al mas 
també hi havia un forn de vidre. 
Anys enrere s'havia buscat i es 
trobaren coses molt boniques de 
vidre. 
Vol dir que en aquest forn es 
fabricaven peçes de vidre? 
M.F. Exacte però parlem de molt 
s i molts anys enrere poden ser 
dos o tres mil anys, segur! 
Aquest forn de vidre data de 
l'època dels assentaments mega-
lítics, del temps de la Cova d'en 
Daina potser una mica més cap 
aquí però molt antic. 
C.B. Aquí a prop també hi ha 
una cova de l'estil de la d'en 
Daina que és on es volia amagar 
el meu pare per no anar a la 
guerra, però va rebre una 
amenaça que si no hi anava, la 
seva família corria perill de mort 
i, és clar, va anar-hi. Per sort, 
només va ser fora Tultim mig 

any. 
I tornant al forn de vidre, què 
s'hi ha trobat? 
M. Félez. El mossèn de Sant 
Feliu té moltes peces que s'hi 
han trobat: trossets de tassa, de 
gots i sembla que també de joies. 
M. F. El forn està perfectament 
definit i estudiat. Hi ha una 
cavorca - si no es coneix es 
difícil de veure perquè passa 
com els monuments megalítics 
que si no hi entens potser no 
t'adones que ho són. Però si han 
fet moltes excavacions i si ha 
recollit una col·lecció molt maca 
de peces de vidre que són al 
Museu i estan perfectament 
datades. 
La Font Picant i la normal o 
dolça, són propietat de la finca 
i tenen molta anomenada. Tan 
bones són aquestes aigües? 
C.B. Sí, crec que són de la finca 
però els propietaris de la font 
d'aigua dolça no hi donaven 
massa importància - deien que 
no valia res, tot el contrari de la 
picant que la valoraven molt. 
Llàstima que fa un temps van fer 
reformes, crec que l'Ajuntament, 
i ara raja molt poc i diuen que no 
és tan bona. Però de fet, hi ha 
gent que sempre va a les dues 
fonts a buscar aigua. 
Vostè, sra. Carme, té bons 
records d'aquesta casa? 
C.B. Sí, malgrat que s'hi 
treballava molt i era una vida 
molt dura però jo vaig ser feliç 
aquí fins que em vaig casar als 
28 anys. Aleshores tots vam 
marxar, la meva família també 
va canviar d'habitatge. La masia 
va estar un temps tancada fins 
que aviat la va agafar un senyor 
que es deia Rogelio. 
Així, doncs, en aquesta casa 

sempre hi ha hagut algú? 
M.F. Ben bé no. Quan nosaltres 
la vam llogar Tany 76, feia uns 
sis anys que Thavia deixat la 
darrera famflia. Nosaltres 
aleshores vivíem a Barcelona i 
pujàvem els caps de setmana i 
les festes i Tanavem arreglant de 
mica en mica. 
Estava molt malmesa la cas 
llavors? 
M.F. Trobàrem la casa en un 
estat tan llastimós que si 
haguéssim tardat dos anys més 
en llogar-la potser a hores d'ara 
ja seria a terra. De les dues 
vigues que hi ha a la sala una ja 
penjava i si hagués baixat del tot 
hagués significat la runa total, 
així que el més urgent fou la 
reforma de la teulada. 
Pel que expliques, vosaltres 
heu fet les reparacions grosses. 
M.F. El tracte era que, a canvi 
d'un lloguer simbòlic, nosaltres 
restauraríem la casa i faríem un 
manteniment d'acord amb les 
nostres necessitats i possibilitats. 
El cas és que la casa ens va 
seduir i llavors ens vam plantejar 
seriosament viure definitivament 
aquí en lloc de Barcelona. L'any 
1979 vam aconseguir adequar les 
nostres feines per venir a viure 
aquí i com que els nens eren 
petits, no va haver-hi cap 
problema. L'any 1981 vam fer 
les obres més serioses per 
condicionar la casa. El més 
xocant de tot és que, en una casa 
tan gran, al principi amb un 
parell de cambres en fas prou, 
no estàs acostumat a tenir tant 
d'espai, però a mesura que passa 
el temps et fas amb tota la casa 
de manera que, actualment, 
estem tots dos sols i no ens sobra 
espai. 
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Pel que he vist i em dieu 
d'aquesta casa i cadascun dels 
seus racons, qualsevol detall us 
apassiona. Expliqueu-m'en 
més coses. 
M.F. L'espai és fonamental, hi 
ha lloc per tot i cada racó et parla 
de la cultura de la pagesia, tan i 
tan antiga, i del servei de cada 
cosa, mil detalls que hi ha a la 
casa! 
La pica dels fogons de la cuina 
és tota una obra d'art en 
rústic, de quin any deu ser? 
M.F. Segur que té uns 400 o 500 
anys, és molt antiga. Ara fa uns 
200 anys van refer la casa 
totalment segons consta en unes 
rajoles que tenen gravada la data 
de 1780 però la pica i altres 
estris tenen molts més anys com 
també la mina d'aigua que passa 
per sota la casa. Hem instal·lat 
un grup de pressió i la fem servir 
per tot, és una aigua magnífica. 

Sra. Carme, vostè m'ha 
comentat que quan vivia aquí, 
les parelles de la Guàrdia Civil 
feien ruta de vigilància i de 
vegades es quedaven a des-
cansar. Com era això? 
C.B. Quan era joveneta, recordo 
que venia una parella de la 
Guàrdia Civil des de Calonge 
que feia aquesta ruta. Més tard 
van canviar i venien els de Sant 
Feliu. La parella passava per les 
cases de pagès i havíem de 
signar conforme havien estat a la 
casa, era el control que feien. 
Anaven a cavall i de vegades, 
segons on els agafava la nit i per 
no haver d'anar sota un pont, a 
casa els acollien donant-los 
menjar i quedant-se a dormir, i 
mai no hi va haver cap problema. 
Tornem a la remodelació de la 
casa, sembla que no pareu, no? 

M.F. No, no parem. Sempre hem 
conservat l'origen del mas. Una 
de les nostres obsessions ha estat 
el terra, arreglant rajoles i fins i 
tot les pedres mirant que no 
canviï res. Quasi totes les portes 
són les originals, només es van 
canviar les que es desmuntaven 
totalment. 
He vist una sala-menjador que 
m'ha semblat la peça més 
luxosa de la casa, on hi ha uns 
revolts al sostre que també vols 
restaurar, no? 
M.F. Si, és una de les coses que 
hem descobert últimament. Hi ha 
pintures i guixos que penso són 
de finals del segle divuit i tenen 
mot d'interès car són d'estil 
barroc rústic però el problema es 
que té a sobre unes 25 capes de 
calç i s'ha d'anar rascant amb 
molta paciència. També hi ha 
unes rosetes i motllures on hi ha 
la fomícula que allotjava 
segurament una mare de Déu. 
Tot el conjunt és una mica naïf i 
molt bonic. 
Aquest menjador és el que es 
feia servir en les diades 
especials de Festa Major, 
Nadal, etc.? 
M.F. Sí, perquè normalment 
feien vida a la cuina però en les 
diades importants s'utilitzava 
aquest menjador. 
Vostè, sra. Carme, també ho 
ha viscut així? 
C.B. Sí, només anavem al 
menjador quan hi havia forasters 
0 festes importants. La vida 
quotidiana es feia a la cuina que 
com has vist és grandiosa. 
1 la pallissa tan maca i l'era 
tan ben conservada...! Se'n deu 
enrecordar de quan hi treba-
llava? 
C.B. I tant! com remenàvem la 

palla i quin fart de treballar, eren 
altres temps. 
M.F. Quan nosaltres vam llogar 
la casa hi havia un gruix al terra 
de l'era de ben bé 10 cm d'herba 
i fonoll però va ser una sort ja 
que és va conservar d'aquesta 
manera una de les més inte-
ressants dels voltants, té una 
rodona perfecta d'uns 25 metres 
de diàmetre i no hi falta cap rajol 
d'aquests tan macos que tenen 
els quatre dits marcats. Està molt 
lligada a la antiga vida del mas. 
Hem arreglat la pallisa una mica 
sinó també s'hagués enrunat. El 
cas és que, com he explicat 
abans, sempre s 'ha d'arreglar o 
refer algun lloc de la casa per raó 
de ser tan gran. 
És clar si és tan antiga com 
dieu. I sempre ha estat de la 
mateixa família? 
M.F. Sí, sempre ha estat de la 
família dels Xifré. Sabem que en 
una època, es podia anar des 
d'aqui fins al terme de Tossa 
passant per terrenys dels Xifré. 
Han estat de sempre d'aquelles 
famílies riquíssimes de Cata-
lunya. 
M.F. Però jo crec que en aquesta 
casa els propietaris no hi havien 
viscut mai, sempre ha estat una 
masoveria. A part que, en un 
principi, no era tan enorme, es va 
engrandir fa uns 200 anys quan 
es va fer l'última reforma que 
hem parlat abans i com que hi 
vivien diverses generacions a 
l'hora, entre tots treballaven la 
finca i donaven una part del que 
es collia o es guanyava als amos. 
Eren els tractes que es feien 
abans, així es vivia en el món de 
la pagesia. 

Després d'aquesta xerrada ja 
coneixem una mica més sobre 
aquest mas i de com era el món 
rural dels nostres avantpassats un 
món tan rústic però alhora tan 
entranyable. A Can Ribas es 
podria tenir la il.lusió que el 
temps s'ha aturat fa molts i molts 
anys. 

Hermínia Esteve 
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L'opinió de CiU en relació a Tactual 
text de les Normes Subsidàries és la 
següent: 

- Tenim una problemàtica generada en 
relació a la planificació urbanística del 

municipi pel motiu que d 'una manera precipitada, 
prèvia a les eleccions municipals i d'esquenes a la 
població, s 'ha aprovat un planejament que no gaudeix 
del consens de la població. 

- Hi ha una gran desinformació en relació a aquest 
tema dins el poble. 

- Tres dies abans que entréssim a l 'Ajuntament com a 
nou equip de govern, l 'anterior equip va entrar al 
Departament d 'Urbanisme les Normes Subsidiàries 
aprovades provisionalment. 

- En aquests moments ens trobem que hem de 
solventar a contrarellotge, abans que Urbanisme 
procedeixi a l 'aprovació definitiva, totes les 
mancances d'aquestes normes. I com podeu 
comprendre, resulta molt difícil en pràcticament dos 
mesos solventar allò que en trenta anys no s 'ha fet. 

- Els principals defectes del text aprovat per l'anterior 
equip radiquen en què no es facilita l 'ampliació del 
casc urbà, en el sentit que es posen traves a 
l'edificabilitat que passa en quasi tots els casos per la 
redacció prèvia d 'un Pla Parcial, fins i tot en àrees ja 
consolidades com a urbanes. Estem intentant pal.liar 
aquest fet generant més sòl urbà. 

D'altra banda, mitjançant una sèrie de convenis 
urbanístics s'està propiciant la construcció urbana en 
sòl d'interès paisatgístic a protegir. També estem 
pal.liant aquest tema protegint de l'excesiva 
especulació el nostre municipi. 
L'alternativa del nostre grup passa, doncs, per obtenir 
-dins el breu temps de què disposem- un urbanisme 
consensuat (estem revisant les prop de 200 
al·legacions presentades i que no van obtenir resposta 
o la van obtenir però no es plasma en els corresponents 
plànols o text de la solució demanada), per tal que 
pugui ser executiu en el sentit que pugui ser real i 
pràctic i que, un cop aprovat per Urbanisme, els 
cristinencs puguin gaudir d 'una figura que s'apropi 
més a les seves espectatives. 

La primordial necessitat d'obrir 
horitzons de futur, tan urbanístics com 
industrials, al nostre municipi molt 
mancat en els darrers anys, va culminar 
amb la confecció d 'unes Normes 
Subsidiàries detingudament estudiades i 

valorades a fi que afectessin el mínim possible els 
veïns i fossin el màxim d'equànimes. Seguits els 
tràmits legals que marca la llei, fetes diverses 
exposicions públiques amb la seva publicitat 
obligatòria, (donada la informació a tots els 
establiments i als interessats, ja sigui pel tècnic o bé 
documentada), amb al·legacions tingudes en compte, 
s 'ha fet una interpretació molt generosa de les Normes 
a favor dels interessats, molt pel cim del que solen fer 
les administracions. Seguint el tràmit legal, es va 
enviar a la Comissió d 'Urbanisme l 'expedient de les 
Normes per a la seva posterior aprovació. 
L'equip de govern actual CiU, ERC i el regidor del 
PP, amb el seu acord en el Plé extraordinari i urgent 
del 20 de juliol passat, creiem que el que va fer va ser 
endarrerir les perspectives de futur del nostre poble 
amb la petició de retornar les Normes per a la seva 
modificació malgrat que després de dos mesos 
Urbanisme encara no les ha retornat a l 'Ajuntament. 
La nostra proposta va ser que les possibles errades de 
confecció i les al·legacions, fossin enviades, estudiades 
i, si s'escau rectificades per la Comissió d'Urbanisme, 
proposta que no van acceptar CiU, ERC i PP. 
En el mateix Ple s 'aprovà una audiència pública d 'un 
mes, amb intenció de no retrassar l 'aprovació segons 
manifestacions, que fou prorrogada trenta dies més. 
Però no hi havia en cap establiment cap ban informatiu 
donant a conèixer al ciutadà aquests dos mesos 
d'exposició pública. Això entra en contradicció amb 
les acusacions al nostre partit sobre portar les normes 
d'esquena al poble i retardar-ne l 'aprovació. 
Sincerament, no creiem que això sigui el millor per al 
municipi. 



LES 
NORMES 
SUBSIDIÀRIES 

I 
Un dels eixos fonamentals en el qual 
basàvem la nostra campanya electoral, a 
les passades eleccions municipals, era el 
de la redacció de les Normes 
Subsidiàries, ja que crèiem i seguim 
creient, que representen una eina 

indispensable per al desenvolupament de la nostra 
població. Però compte!, no ens serveixen unes Normes 
que primen l'ampliació de les urbanitzacions o que 
fins i tot en contemplen de noves. La nostra idea de 
l'urbanisme, que hem estat exposant i defensant en els 
nostres Fulls Informatius al llarg dels últims anys, 
passa per tres punts essencials: 

a/ Cohesionar els barris tradicionals de la nostra 
població, és a dir, omplir els buits que queden entre el 
Pedró, l'Església, Salom i la Teulera, i a partir d'aquí 
consolidar un nucli urbà que pugui créixer de manera 
racional i harmònica. 

b/ Evitar que es facin noves urbanitzacions, o ampliar 
les existents, per l'elevat cost de manteniment quan 
passen a dependre de l'Ajuntament, pel fort impacte 
ambiental que representen, per la poca integració dels 

seus habitants en la vida i en la problemàtica de la 
població, etc. Evidentment s'han de consolidar i 
dignificar al màxim les que ja tenim. 

d Aconseguir un bon sòl, i a bon preu, per a la 
instal.lació d'activitats comercials o industrials, 
degudament controlades, que compleixin la normativa 
europea. No pretenem que vingui la gran indústria, ja 
que creiem que ni interessa, ni estem preparats per 
tenir-la. 

Això és, a grans trets i de forma molt resumida, el que 
nosaltres esperem de les Normes Subsidiàries. I aquest 
va ser un dels principals motius que ens va engrescar 
d'entrar a formar part de l'equip de govern del nostre 
municipi, ja que eren moltes les coincidències amb els 
companys de CiU. 
Som conscients que el repte és important, però estem 
segurs que amb diàleg, honestedat i treball, el podrem 
tirar endavant. En tot cas, quan finalitzin aquests 
quatre anys en podrem tomar a parlar. 

Desitjo subscriure'm a la revista EL CARRILET 

Nom i cognoms  

Adreça_ 

Població, 

S I G N A T U R A 

DOMICILIACIÓ BANCARIA 

Data_ 

Nom i cognoms 

CODI COMPTE CLIENT 

Entitat Oficina D.C. Núm. de compte 

i 
[ i í M i l i 

Banc / Caixa. 

Sucursal  

Senyors, agrairia que, amb càrrec al meu compte, paguin fins 
nova ordre els rebuts presentats per la revistaEL CARRILET 
Edicions i Publicitat, S.L. 
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Coneix perfectament tots els racons i 
raconets del Foment Municipal de Turisme 
(poseu-hi el nom que voleu dels que ha tingut 
en els darrers anys) i per això la casa no li ha 
vingut de nou quan, ara fa poc més de quatre 
mesos prengué possessió del càrrec de 
regidor de turisme de l'Ajuntament de 
Castell-Platja d'Aro, substituint al seu 
company Enric López. Un càrrec tan 
significatiu en aquest poble volcat en el 
turisme mereixia una xerrada només encetar 
la nova tasca però vam creure més oportú 
donar-li temps per situar-se i alhora 
aprofitar l'avinentesa per fer un repàs a la 
seva primera temporada turística com a 
polític. 
Podríem començar per fer una valoració 
d'aquesta temporada que ara acabem. 
Aquesta temporada ha estat molt irregular com 
totes les temporades. Sigui per una cosa, sigui 
per una altra ens trobem que uns condicionants 
que fa que les temporades que inicialment es 
preveuen d'una manera resulta que a l'hora de 
la veritat i un cop fet balanç, quan apretes la 
caixa és quan et dóna realment el resultat de 
com anat la temporada i ara que la caixa està 
apretada , tot i que cadascun sap el que realment 
ha fet, des del meu punt de vista de regidor de 
turisme us puc donar unes xifres reals que són 
les consultes realitzades a l'Oficina de Turisme 
que aquestes sí que són reals. Pel que he pogut 
copsar d'apreciacions per entrevistes personals 
amb particulars i representants d'associacions la 
meva apreciació es podria dividir en tres 
apartats. 
Si parlem del sector d'allotjament, quant a 
hotels, la temporada ha rondat per sota el 5% 
menys respecte l'any anterior, pel que fa a 
càmpings, la disminució respecte a 1994 ha 
estat del 10% i els apartaments també han 
baixat entre un 5 i un 10% sempre en 
comparació a 1994. 
Referent al sector comerç, hem de parlar d'un 
daltabaix més important, jo diria que hi ha 
hagut una baixada d'entre un 1) i un 2) % 
respecte l'any passat. El que sí hem notat que 
aquesta gent que ha vingut ha gastat molt 
menys del que era habitual anys enrere. 
Insisteixo que estem comparant amb l'any 1994 
i dic això perquè respecte el 1993 veurem que 
hem anat, quan a allotjament per sobre. 
Les causes d'aquesta baixada? 
Igual que és difícil saber les causes que fan que 
un any sigui bo també és molt difícil de 
conèixer les causes que fan que un any sigui 
dolent. En tot cas, i mirat des del retrocés del 

sector comerç, cal dir que tothom s'estreny la 
butxaca i a l'hora de gastar si miren molt, és 
una por general a la despesa, a la crisi. Tots els 
mitjans de comunicació estan insistint 
constantment en aquest problema de crisi, de 
manca de llocs de treball i l'atur i això fa que la 
gent -a l'hora de gastar- s'hi pensi dues 
vegades. Pel que fa a la disminució 
d'allotjaments respecte al que es preveia a 
principis de temporada, això són factors difícils 
de poder esbrinar. Aquest any, inicialment 
semblava que aquesta temporada es presentava 
com a molt bona i així ho va manifestar el 
Conseller de Turisme de la Generalitat perquè 
es basava en unes dades reals però fictícies al 
mateix temps; el Conseller es basava en la 
contractació que fan els tour-operadors a final 
de temporada per la següent, moguts per 
diferents motius, i els tour-operadors 
contractaren per sobre de la demanda real. És a 
dir, una cosa és el que contractes i una altra el 
que véns; des que es contracta fins que es ven 
passa un temps durant el qual hi ha una sèrie de 
factors que fa que canviï aquell termòmetre que 
semblava que anava a l'alça i que resulta que 
llavors, no saps per què, se'n va a la baixa. 
Aquest no saps per què, podria esser degut a 
l'oferta d'altres països competidors. 
Hi ha algut algun període de temps 
determinat que s'hagi notat més aquest 
descens? 
El juliol ha estat un mes més baix potser perquè 
era el temps que venien més belgues, 
holandesos i alemanys i aquest turisme, a causa 
de les bones ofertes d'altres països ha preferit 
desviar-se cap una altra destinació de millor 
preu. 
Quina significació té el turisme de l'Est de 
cara el present i futur? 
Jo no parlaria de recanvis, aquí no n'hi ha de 
recanvis. El que hem d'intentar és renovar el 
turisme que tenim. Hem d'intentar que, per 
exemple, aquell holandès que fa anys que ens 
visita ens continuiï visitant però a més a més 
que sigui el seu fill que ens visiti. En el cas 
concret dels russos, hem de comptar que la 
Federació russa té uns 250 milions d'habitants 
dels quals es calcula que un 2% d'aquest total 
que té diners per sortir fora de vacances la qual 
cosa representa 5 milions d'habitants, és a dir, 
molta gent. Sortosament, ens trobem que 
Espanya és un dels destins preferits d'aquesta 
gent. Per tant, el que hem de fer és procurar que 
ens visitin i no solament aixcò sinó que 
repeteixin un any rere l'altre. 
Com enfocareu en el futur la promoció del 



municipi? 
Quan parlem que nosaltres sortíem i sortirem a 
promocionar, jo crec que sortir a promcionar es 
pot fer de moltes maneres però jo crec que sortir 
a promocionar sense vendre és un mal negoci, 
sobretot en aquests països de TEst perquè quan 
veuen un lloc que els agrada, el que volen és 
saber el que els costarà. Aleshores, quan hem de 
fer promocions hem de sortir junts amb la 
iniciativa privada per vendre al mateix temps. 
Promocionar i vendre són dues coses han d'anar 
lligades. Fins ara potser s'anava només a 
promocionar. En tot cas, des de l'Oficina de 
Turisme el que farem és proporcionar a les 
empreses privades ajuts per aquesta finalitat, 
concretament, sempre i quan hi hagi un mínim 
de tres empreses privades que demanin per 
assistir a una fira, l'Ajuntament els ajudarà però 
qui primer s'ha de mullar és l'empresa privada. 
De totes maneres, en el Consell Comarcal del 
Baix Empordà hem traçat una línia de com 
creiem que ha d'ésser la línia d'actuació quant a 
l'assistència a fires i promoció exterior i he 
insistit en aquest aspecte d'anar juntament amb 
l'empresa privada. El que es farà, doncs, és anar 
a una sèrie de fires puntuals facilitant a la 
iniciativa privada i a les associacions la seva 
presència. 
Com veus la infrastructura d'allotjament del 
municipi? Cal que es construeixin més hotels 
0 preferim la segona residència? 
En tot cas, des de l'Ajuntament mai hem aturat 
el fet que es facin nous hotels ni que es 
reformin els que hi ha ara i ja fa anys que 
existeixen. Creeiem que és bo que hi hagi llits i 
quants més llits de categoria siguin, millor. 
Platja d'Aro potser té una manca d'hotels de 
tres i quatre estrelles. També he de dir que els 
hotels que tenim s'han preocupat d'arreglar les 
seves instal.lacions fent inversions importants 
per tal d'adequar-los a la demanda. 
De tota manera, el que hem d'intentar és que els 
hotels que hi ha allargguin la temporada el 
màxim possible. 
1 això com es fa? 
Des de l'Ajuntament estem creant el Foment de 
Turisme per tal de poder arribar a fer una 
promoció el més afinada possible. 
Però el Foment de Turisme ja està creat, no? 
No. El Foment de Turisme es va crear en el seu 
moment pensant que fos un representant de 
cada gremi qui formés part d'aquesta entitat 
però s'ha vist en aquests darrers quatre anys que 
no ha estat operatiu. Llavors, crearem un nou 
Foment de Turisme amb gent que creiem que 
representi més al poble i que vingui més amb 
ganes de treballar. Estic component una llista, 
buscant gent representativa de tots els sectors i 
que d'alguna manera facin una tasca 
constructiva i que aportarà idees bones per al 
municipi. Constarà de dues comissions: una 
dedicada a Festes i la de Promoció, Fires i 
Publicitat que es reuniran independentment una 
de l'altra i cada quinze dies o un mes farem 
reunions conjuntes per posar en comú la feina 
feta. 
Heu pensat amb alguna persona que coordini 
totes aquestes idees? 
La figura del gerent de turisme, tal com he dit 

CONSULTES A L'OFICINA DE TURISME 

JULIOL DIFERENCIA 
1994 

AGOST DIFERENCIA 
1994 

Català 1.414 2.888 
Costeilà 1077 1.576 m m 
Anglès 433 •17,3% 327 : -8,2 t 
Francès 1.746 1.981 
Itollà 201 45 ,2%; , . 733 
Alemany 431 .   324 : -0,7%:. 
Benelux 839 432 
Països Est 57 29 
Altres 146 83 

% § 
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alguna vegada, si no és l'any vinent, 
properament la tindrem i que potser ja la tenim 
dintre el mateix Ajuntament, potser no l'haurem 
d'anar a buscar fora.Crec que aquesta figura és 
necessària per tal que es dediqui a desenvolupar 
les idees que vagin sortint del Foment. 
Encara estem passant una etapa dolenta 
econòmicament parlant a l'Ajuntament però 
crec que l'any que ve donarem un pas molt 
important. Primer s'ha de buscar aquesta 
persona i els recursos necessaris per poder-la 
tenir i endegar tota aquesta sèrie d'iniciatives. 
Crec que a l'any 1997 ja podrem tenir aquest 
gerent de turisme. 
Què significarà per al municipi el Congrés de 
Medicina Familiar i Comunitària del mes 
vinent? 
Aquest Congrés és un repte per Platja d'Aro ja 
que és dels més importants que es faran a 
l'Estat espanyol, un Congrés així, amb 4.000 
persones no es fa ni en les grans capitals. Hi 
estem posant el màxim esforç i interès per tal 
que surti bé. El que sí que busquem és el 
recolzament de la iniciativa privada que és qui, 
d'alguna manera, ha de decidir si té obert o 
tancat. Recordem que són gent amb un 
potencial econòmic molt important amb un 
poder adquisitiu mig-alt. 
Quin paper juguen els Congressos en la vida 
econòmica del municipi i quines possibilitats 
hi ha de captar-ne més? 
Crec que hem de continuar potenciant l'hivern 
amb congressos. De fet, a part d'aquest, se 
n'estan fent d'altres de congressos a Platja 
d'Aro, potser passen més desapercebuts. Crec 
que si fem una política ben encaminada cara a 
promocionar congressos podem intentar allargar 
mpes la temporada. 
Però el Pavelló o Palau d'Esports i 
Congressos, resulta adequat per fer-ne? 
El que sí està clar és que l'estem compartint 
amb les entitats esportives per això tenim en 
programa per aquest quadrienni fer un nou 
pavelló 0 centre de congressos per tal que no es 
facin nosa ambdues activitats. 
Bé, en tot cas, el regidor té per davant quatre 
anys per posar a la pràctica tots aquests 
projectes. Sort i endavant. 

Pere Barreda 
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Antoni Flores és el president de la reformada 
i re-anomenada Associació d'Empresaris, 
Tenèssim intent de lligar una unió entre tots 
els sectors de l'activitat econòmica de 
Castell-Platja d'Aro per tal de superar els 
difícils temps que s'estan vivint, tasca en la 
qual parteix pràcticament de zero. 

Quina valoració feu d'aquesta temporada? 
El cert és que la temporada no ha respost a les 
expectatives que s'havien creat abans del seu 
començament. El que semblava que havia de 
ser una de les millors temporades de la història 
(segons manifestacions de diversos polítics 
triomfalistes) ha resultat ser, en el millor dels 
casos, semblant a la del darrer any. Tot i no 
disposar de dades suficientment contrastades, al 
nostra apreciació és que, en termes generals, 
hem tingut menys visitants que en la temporada 
anterior amb excepció del mes d'agost, i que la 
capacitat de despesa no ha augmentat. D'altra 
banda, es consolida la tendència dels dos 
darrers anys d'augment de turistes dels països 
de l'Est d'Europa, principalment Rússia. Des 
d'un punt de vista negatiu, el que també es va 
consolidant és la tendència que confirma la 
disminució progressiva de la capacitat de 
despesa dels nostres visitants. 
El que no s'encerta a entendre és que, en una 
situació com l'actual, amb una clara disminució 
de la competència en l'oferta, pel que fa a 
Europa i nord d'Àfrica, com no som capaços 
d'aconseguir un nou boom turístic. 
Quina valoració faria per tipus 
d'establiments? 
Per tipus d'establiments, podem dir que s'han 
notat les disminucions significatives en bars 
(d'alguna manera s'ha de notar l'augment 
d'oferta) i discoteques. S'han mantingut en 
hotels i restaurants a costa d'ajustar preus i 
s'han registrat augments mínims en els 
comerços (una mica superior en el cas de 
l'alimentació). 
Què s'hauria de fer per allargar la 
temporada? 
És la pregunta del milió de dòlars i, per tant, de 
molt difícil resposta. 
En primer lloc, la possibilitat d'allargar la 
temporada passa per l'aprovació de mesures de 
política turística i d'altra mena, cosa que 
lògicament escapa a l'àmbit de possibilitats 0 
influència dels empresaris. Mentre els mercats 
emissors gaudeixin de vacances d'estiu, 
majoritàriament durant el mes d'agost, i no se 
n'aconsegueixi un esgraonament la tasca serà 
molt difícil. D'altra banda, no s'ha d'oblidar 

que les vacances escolars són un altre element 
importantíssim que condiciona les dates de 
vacances familiars i tots sabem que no es poden 
canviar. Per últim, hi ha un altre element que 
afecta considerablement el període vacacional i 
és el fet que hi ha una tendència clara de 
repartir les vacances anuals en diferents trams: 
Setmana Santa, Nadal i estiu. Tenint en compte 
que les possibilitats d'elecció de Platja d'Aro 
com a destí turístic baixen amb el mal temps, 
ens perjudica clarament aquest divisió del 
temps vacacional. 
Davant tot això, què hauríem de fer per a 
allargar la temporada? Doncs, tot i no ser molt 
original, el que diré és el que realment pensem: 
en primer lloc, millorar el que ja tenim, millorar 
l'aspecte general del poble, millorar els serveis 
tan públics (aparcament, informació turística, 
seguretat...) com privats (relació qualitat-preu 
en alguns establiments, atenció al client, nivell 
de confort en determinats apartaments fora de 
control...). En segon lloc augmentar els 
al·licients per al visitant, especialment en 
aquests mesos dels extrems amb activitats 
d'animació. En tercer lloc, augmentant la 
infrastructura turística de Platja d'Aro, seguint 
una línia de millora de la qualitat i la 
diversificació de l'oferta. I en quart lloc però no 
menys important, augmentar i millorar la 
promoció turística del nostre municipi. 
Teniu algun projecte per a aquest hivern? 
La veritat és que projectes no en manquen i 
tenim diverses idees en estudi per portar a terme 
per Nadal i els mesos anteriors a la Setmana 
Santa però prefereixo no adelantar res ja que les 
dificultats amb les quals ens trobem són 
importants i no voldria anunciar res sense tenir 
l'absoluta seguretat que es complirà. El que sí 
voldria dir és que tots els empresaris de Castell-
Platja d'Aro estem en un mateix vaixell però cal 
que la majoria se n'adoni i que procurem bogar 
tots en la mateixa direcció. Per arribar a port, 
per aconseguir el nostre objectiu cal que anem 
tots junts i què millor que integrar-nos tots en 
l'Associació d'Empresaris de Castell-Platja 
d'Aro i S'Agaró? Des d'aquí els animo a fer 
aquest pas, car és l'única forma de portar a 
terme iniciatives d'importància. 

Pere Barreda 
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L'amabilitat i l'assessorament 
del botiguer d'avui 

Ctra. Sant Feliu, 11 
PLATJA D'ARO 

+ CENTRE VETERINARI 

Dra. PLANDIURA Dr. J. A. ALBÓ 

MEDICiNAINTERNA CIRURGIA 
ANÀLISIS CLÍNIQUES CARDIOLOGIA 
INSEMINACIÓ 
VACUNACIONS 
HOSPITALITZACIÓ 

RADIOLOGIA 
MICRO-XIP 
ECOGRAFIES 

Urgències i visites a domicili 24 li. 
Telf. 82 20 25 

Tots els dies matins d'11 a 1'30 
tardes de 6 a 8'30 

Diumenges d'11 a 1'30 

Cl. Sant Pere, 8 - SANT FELIU DE GUÍXOLS 

Serveis Nàutics 
COSTA BRAVA 

Reparació i manteniment de 
vaixells de vela 

d . Cal Rei, 21 
17249 C A S T E L L D ' A R O 

Tel. (972) 82 64 81 
Fax ( 9 7 2 ) 8 2 67 63 

L'empresa de SERVEI I NETEJA BANCELLS us ofereix: 
• La neteja i el manteniment de torres, cases, xalets, pisos, 

apartaments,... que estiguin o no tancats. 
- Primeres netejes de pisos nous, cases, apartaments,... 

També us oferim: 
- La neteja de cap de setmana i rentada de roba. 
- El manteniment de jardins privats o comunitàris. 

Si voleu quedar satisfets amb un bon servei poseu-vos en contacte 
amb nosaltres a la següent direcció i telèfon: 

# SERVEI I NETEJA 

BANCELLS 
Parc. 3a. Urb. Llac del Cigne 

Telèfon (972) 47 21 31 
17455 CALDES DE MALAVELLA (Girona) 
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L'atenció cap als mitjans de 
comunicació del president de la 
Generalitat Jordi Pujol no es 
limita tan sols als grans mitjans 
de difusió general sinó que, de 
tant en tant, dedica part del seu 
temps a mantenir trobades 
centrades només en la premsa 
local i comarcal del país. Una 
d'aquestes ocasions es produí el 
passat 6 de setembre, en que es 
convocà una roda de premsa 
aprofitant la presentació de la 
nova junta directiva de 
l 'Associació Catalana de la 
Premsa Comarcal de la qual EL 
CARRILET en forma part. 
Precisament per aquest fet, 
aquesta revista tingué la 
possibilitat de mantenir una 
petita xerrada amb el President i 
amb el conseller de cultura Joan 
Guitart en el transcurs de la qual 
es mostrà molt interessat a 
copsar l'estat d 'ànim del país 
aprofitant el fet de poder parlar 
amb directors de mitjans d'arreu 
de Catalunya. Era evident que la 
convocatòria d'eleccions al 
Parlament era, aleshores, un dels 
seus principals maldecaps. El 
lector deu recordar l'editorial de 
dos números enrere en el qual 
deixàvem constància del difícil 
que es valorar els resultats d 'una 
temporada turística si inva-
riablement, en el decurs dels 
anys pràcticament la única 
resposta recollida és un lacònic 
malament. Aquesta mena de 
vici, una mica sorpresivament 
per aquesta revista, és ben 
conegut pel president. En la 
conversa sobre la situació del 
país i parlant de la Vall d 'Aro, 
irremeiablement sortí el termò-
metre del turisme i l 'afluència de 
visitants. La resposta del 
president fou així d'explícita: 
Mireu, jo era bon amic d'en 
Xiquet Sabaté de l'Hotel 
Aiguablava a qui coneixia de 
temps i aquell home ja després 
sempre se'm queixava que les 
coses no acabaven d'anar bé per 

afegir tot seguit que les cinc 
comarques més riques de 
Catalunya, entre elles el Baix 
Empordà, són comarques 
turístiques.. Efectivament, quan 
un sent parlar a gent de diferents 
indrets de Catalunya plantejant 
la seva problemàtica no pot 
deixar d'admetre que, dintre de 
tot, som afortunats i que el 
govern respon a un esquema de 
prioritats segons les necessitats, 
la qual cosa, lògicament, no treu 
que hagi de deixar d'atendre 
àrees com la nostra. Una mostra, 
doncs, que no és una bona 
pràctica allò de queixar-se per 
sistema perquè, tal vegada pot 
passar que tanto ir el cántaro a 
la fuente.. 
Durant la roda de premsa el 
president respongué a preguntes 
de tota mena la majoria 
centrades en els àmbits territo-
rials de cada publicació. La 
heterogeneïtat de la premsa 
comarcal té aquestes servituds, 
és a dir, allò que interessa a un 
no interessa els demés però 
també es plantejaren qüestions 
de caràcter general. Entre 
aquestes,, les referents a l 'Eix 
Transversal. El president va 
anunciar la inauguració del tram 
de l'eix Sant Hilari-Tres Camins 
amb la qual cosa, com és sabut, 
queda completat el tram Girona-
Vic. D'aquí a fi d 'any està 
previst iniciar tres tams més: 
Artés-Santa Maria d 'Oló, Sta. 
Maria d'Oló-Fonfreda i 
Fontfreda-enllaç de la carretera 
C-154. 
Qüestionat sobre si està previst 
que els consells comarcals 
tinguin més competències, Jordi 
Pujol manifestà que no està 
previst d 'una manera immediata, 
es vol més aviat que aprofitin les 
competències que tenen actual-
ment si bé s'està estudiant fer un 
traspàs de temes de tipus 
urbanístic si bé no s 'ha pres una 
decisió en aquest sentit. Respecte 
a l'estat dels traspassos mostrà el 

seu interès en deixar especial-
ment palès que enguany i com a 
conseqüència de les negocia-
cions dutes a cap amb el govern 
central es rebran 42.000 milions 
de pta. més que no s' haurien 
rebut per exemple fa tres o 
quatre anys i que s'han repartit 
en fons de cohesió, millora de 
percentatge que se'ns atribueix 
al finançament de la sanitat, 
suplements de finançament dels 
mossos d'esquadra, I.R.P.F. 
Malgrat això tenim un 
finançament dolent. 
Una de les preguntes formulades 
i que més afectava a la nostra es 
referia al desplegament de la 
Policia Autonòmica, és a dir, els 
Mossos d'Esquadra. En aquest 
sentit Pujol afirmà que el 
desplegament a Osona va fent el 
seu curs lentament per una certa 
resistència al replegament per 
part dels cossos estatals. A partir 
d'aquest mes d'octubre el 
desplegament de la Policia 
Autonòmica s'ampliarà al 
Ripollès i la Selva, de fet s'estan 
construint a marxes forçades les 
comissaries de Ripoll, Santa 
Coloma de Farners i Blanes per 
ésser ocupades a final de mes. 
Per l 'any vinent el desplegament 
es farà a la Garrotxa, Alt i Baix 
Empordà per completar l 'any 
1997 el Pla de l 'Estany i el 
Gironès. De cara al futur es 
donarà prioritat al desplegament 
a les comarques gironines perquè 
entenem que és important que es 
faci el desplegament a tota una 
província. 

P.B.M. 



CASADELAVILA VAGO POETA 

PLE DEL 10 D OCTUBRE 
Quan gairebé no recordàvem la celebració del darrer 
allà per finals de juliol ni que en aquest municipi 
existissin els plens, Tequip de govern ens sorprèn amb 
la convocatòria d 'una sessió. Certament, Toposició 
que- temerosa de com s'utilitzaria la majoria absoluta 
de CiU- coincidí (CDS i I.C.) en demanar que es fessin 
plens més sovint. Millor haver callat... 
Loii González, la nova regidora d'esports s'estrenà 
amb la presentació d 'una proposta de reglament de 
règim intern de la Coordinadora Municipal d'Esports 
que agrupa a la majoria de grups i entitats esportives 
del municipi. El reglament del qual en parlarem més 
abastament en una entrevista amb la regidora, 
especifica les funcions essencials d'aquest nou òrgan, 
estableix les persones que poden ser membres de les 
diferents comissions, l 'estructuració basada en cinc 
comissions (publicitat, manteniment d'instal.lacions, 
publicitat, torneigs, horari d 'ús de les instal·lacions, 
subvencions) i la tasca de cadascuna, la distribució del 
material i els locals destinats a cada club o entitat. 
El Ple va debatre i aprovar el contracte de recollida 
d'escombraries, pujant-lo un 5% i situant-lo en 
105.361.454 pta. 
El calendari de festes locals que s'acordà de proposar 
al Conseller de Treball, estableix per a 1996 que els 
dos dies de festa local es faran per Carnaval els dies 15 
i 16 de febrer, ja que es dóna la circumstància que el 
dia de la Festa Major de Castell d 'Aro cau en 
diumenge. Però el tema més important de l 'ordre del 
dia fou la revisió de les ordenances fiscals per a 1996, 
és a dir la variació (o sigui, augment) de les diferents 
taxes i impostos. Els principals són els següents: 
Impost béns immobles 0,00657 % + 3,5 % 
Plusvàlues +4,3 % 
I.A.E + 4 , 3 % 
Recollida d'escombraries +8,3 % 
Serveis turí'stics +4,3 % 
Finalment i a part d 'unes modificacions del 
pressupost, la ratificació de sol·licituds de diverses 
subvencions i l 'aprovació definitiva de l'estudi de 
detall d'ordenació de volums d 'una illa de la zona 
Pinell-Ridaura, el Ple acordà contractar amb la Caixa 
de Girona una pòlissa de tresoreria de 88 milions de 
pta a un any de termini. 

Redacció 

A L M E U P A R E 
Te'n vas anar un disset d 'agost 
te 'n vas anar per no tomar, 
ens vas deixar trencat el cor 
i per sempre el teu record. 
Més d 'un dirà que eres boig 
potser seran aquells mateixos 
que han envejat tenir un pare 
com el que nosaltres hem tingut. 
Sempre hem pogut comptar amb tu, 
sempre, fins i tot en uns moments 
en què per complaure'ns 
has tingut de fer un gran esforç. 
Pare, tingues per segur 
que mai no t 'obl idarem. 
Has marxat massa aviat, 
molts pares d'aquest món 
potser viuran cent anys 
i els seus fills no tindran mai 
el que tu, en cinquanta-nou, ens has donat. 
Eres massa bo per viure 
enmig de tanta malícia. 
Déu t 'ha volgut al seu costat 
perquè els àngels és al cel on han d'estar. 
Pare, sabem que tu no et vares treure la vida, 
te la varen treure de mica en mica 
i és molta la gent que ho sap 
i dins seu no ho volen reconèixer 
perquè els queda el remordiment 
i potser una part de culpa. 
Potser arribarà un dia 
en què deixarem de plorar 
però mai no arribarà l'oblit. 
Parlarem de tu als nostres fills 
i més tard als nostres néts 
i tindrem consol quan els hi contem 
cada moment que ens has donat 
com si d 'un conte es tractés. 
I estic segura que aquells menuts 
dins del seu cor t 'estimaran, 
perquè tindran part de la teva sang. 
Pare, i tu sí que ens vas ensenyar a estimar. 

Roser Ribas Terrasench 
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^ EL RECORD MES DOLÇ 
DE CATALUNYA 
Ja és ben coneguda la tradició 
pastissera de Catalunya que ha 
donat grans professionals al país i 
millors dolços i pastissos per a tots 
els llaminers. Per això, no és 
d'extranyar que per celebrar Tober-
tura d'una nova granja pastisseria, 
en aquest cas l'establiment Oh que 
bó de Santa Cristina d'Aro, 
fomessin una mousse autènticament 
espectacular per convidar a tots els 
cristinencs i visitants que volguessin 
apropar-se pel número 8 de 
l'avinguda Ridaura. I tan difícil fou 
la tasca de fer-la com de menjar-la 
però la professionalitat de la casa 
aconseguí el repte que quedà inscrit 
en el llibre Guinness del records de 
Catalunya; l'altre repte, el de 
menjar-se-la també s'assolí (tot i 
que a dures penes) hi participaren 
multitud de cristinencs i forasters 
fent gala de la llamineria dels 
catalans. 
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L'APLEC DEL REMEI 
Amb un dia esplèndit de tardor, un 
any més se celebrà el passat 8 
d'octubre l'Aplec del Remei a 
l'entorn de la seva ermita a Castell 
d'Aro. Es tracta d 'una festa plena de 
tradició i molt popular que 
darrerament havia perdut una mica 

d'importància però, si més no, es fan 
seriosos esforços per tal que 
segueixi essent una de les més 
concorregudes de la Vall d'Aro. 
Enguany, la participació fou 
nombrosa potser motivat pel fet que 
es feia una bona arrossada a l'aire 
lliure per més de 500 persones de la 
qual en va poder gaudir-ne tothom 
en un ambient de germanor. 
La gent s'escampà per la pineda 
amb les seves taules i cadires o, 
simplement, seient sota un pi. 
L'arròs fou cuinat per Marcelino 
Diaz i la seva colla d'ajudants 
experts i mot afeccionats a la bona 
cuina. 
A l'ermita, mossèn Agustí celebrà 
l'ofici de la Mare de Déu del Remei 
i tot seguit, la tradicional ballada de 
sardanes -que no poden faltar mai en 
cap diada popular nostra- completà 
els actes del matí. 
Any rere any s'ha d'animar més 
aquest Aplec per tal que les nostres 
tradicions no es perdin mai. 

¿EL C.A.F. DE BÀSQUET, 
EN COMPETICIÓ 
Després dels problemes patits per 
l 'Aro Bàsquet Club que portaren a la 
desaparició del club, una part dels 
jugadors han buscat la continuïtat 
del bàsquet del municipi fundant un 
altre club que s'ha constituït com a 
secció del Centre l'Avenir Fanalenc 
i que ja ha començat les 
competicions oficials. El nou CAF 
Platja d'Aro és entrenat per Fèlix 
Hereza i la seva plantilla està 
formada per Jordi Martínez, Toni 
Garcia, Santi Clara, Jordi Alberca, 
Antoni Sánchez, Jordi Bona, Marc 
Domínguez, Jordi Solé, Toni Ramon 
i Elias Garcia. L'equip i el club s'ha 
plantejat aquesta temporada com de 
rodatge per intentar en els propers 
anys anar afegint equips de les 
categories inmediatament inferiors. 
En aquest sentit la tasca d'esport 
base que realitza l'Escola Municipal 
de Bàsquet retrobarà la continuïtat 
en aquests futur equips de nivells 
superiors. El nou equip juga els seus 
partits de casa al Pavelló d'Esports a 
les quatre de la tarda. 
D'altra banda, continuen a bon ritme 
les obres de construcció del segon 
pis de la seu social del Centre 
l'Avenir Fanalenc, del qual resten 
per fer els acabats. La planta es 
pensa destinar a les diversitats 
activitats que porta a terme l'entitat 
(classes diverses, club d'escacs, 
assaigs de la banda, etc.) i, també, 
molt probablement com a petit 
auditori de l'entitat assumint així 
una funció pol.livalent. En aquest 

sentit cal dir que aquesta temporada 
s'endegara una nova activitat, 
concretement classes de balls de 
saló. 

^ X E V I NOVAMENT A CUBA 
L'il.lusionista Xevi ha tornat a ser 
convidat per l'Asamblea Provincial 
de Las Tunas, a Cuba, per participar 
en el II Festival Anfora 95 que s'ha 
celebrat en aquella ciutat de l ' l l al 
15 d'octubre. Xevi ja havia actuat 
en aquesta ciutat amb notable èxit i 
fins i tot rebé la distinció de 
Huesped Ilustre. 
D'altra banda, l'artista cristinenc 
presentà el seu espectacle màgic a 
les festes de la Mercè de Barcelona, 
concretament el divendres 22 de 
setembre en sessions de matí i tarda 
i yambé el diumenge pel matí. Pel 
que fa a projectes pendents, té 
previst actuar a Mèxic el mes de 
novembre, el desembre realitzarà 
una gira que el portarà a França, 
Anglaterra i Bèlgica i el gener 
presidirà el prestigiós Congrés de 
Màgia de Màgic Hands, a 
Alemanya. 

LA LLEI D'ACCÉS MOTO-
RITZAT AL MEDI NATURAL 
El passat mes d'agost va entrar en 
vigor la Llei d'accés mototitzat al 
medi natural. 
La Llei proposa un disseny integrat 
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basat en el model de zones 
peatonals: així es defineixen uns 
accessos principals de quatre metres 
d'amplada com a mínim, unes zones 
d'estacionament, prop d'àrees 
recreatives, i finalment uns circuits a 
peu. Així mateix es creen circuits 
específics i especialitzats per les 
pràctqies esportives i motoritzades. 
Totes aquestes actuacions s'han de 
realitzar d'acord amb l'Ajuntament. 
En aquest sentit, dins de cada 
comarca es realitza un pla general 
de camins com a suma de les 
propostes realitzades per cada 
Ajuntament. Aquest Pla té com a 
objectiu definir les possibilitats de 
cada zona establint, en cada 
municipi, els diferents usos a què es 
destina cada camí. L'objectiu, en tot 
cas, no és la creació d'infras-
tructures de lleure que el visitants 
poden trobar a fora. 
El fort increment de la circulació de 
vehicles motoritzats els darrers anys 
ha provocat una considerable 
pressió sobre els espais naturals, així 
com sobre les masses forestals tan 
privades com públiques. La xarxa de 
pistes forestals actualment existents 
es va iniciar fa uns trenta anys 
d'acord amb la introducció de nova 
maquinària i l'aprofitament de les 
zones forestals. Actualment el bosc 
català es troba en una època 
d'expansió, i incrementa no sola-
ment la seva superfície sinó també 
la seva qualitat. El desequilibri entre 
zones urbanes i zones rurals i també 
la necessitat d'apropament de 
l 'home a la natura, i la necessitat 
d'endegar una demanda de turisme 
de muntanya o ecoturisme -una 
nova font d'ingressos per les 
comunitats rurals-, ha fet necessari 
establir unes noves normes de 
comportament, per tal de facilitar 
l'accés al bosc respectant-lo a la 
vegada: ¡'objectiu prioritari es situa 
en facilitar l'accés al medi natural 
preservant els ecosistemes i la 
propietat privada. Per això només 
cal gestionar-lo de forma adequada. 
Quan els boscos són accessibles al 
gran públic, els costos de gestió 
venen augmentats, així com els 
riscos per danys a les masses 
boscoses. A Catalunya es preveu 
una sèrie de subvencions que es 
milloren per als boscos que disposen 
de Pla Tècnic de Gestió Forestal, i 
per als boscos situats en zones 
qualificades com Espais d'Interès 
Natural. Un dels objectius bàsics de 
la gestió dels accessos motoritzats al 
medi natural és la diferenciació dels 
múltiples usos, pensant especial-
ment en la seguretat dels ususaris. 
L'èxit d'aquesta llei ve assegurat 

per la seva realització a nivell 
municipal i a la vegada comarcal, 
d'acord amb les organitzacions 
agràries, amb l'objectiu de fer un 
plantejament integral del territori, 
definint els objectius de cada massa 
forestal i de cada zona, tenint en 
compte totes les activitats que 
s'interrelacionen en el medi rural. 

JORDI BONA ESTRENA 
OBRA TEATRAL 
El platjarenc Jordi Bona ha estrenat 
la seva primera obra teatral de la 
qual n'és autor juntament amb 
Miquel Palló. L'obra és una 
comedia que du per títol Per quan 
diu que ho vol? i que fou estrenada 
pel grup teatral guixolenc Benet 
Escribà estrenà els passats dies 29 i 
30 de setembre i 1 d'octubre al 
Teatre-Auditori Municipal de Sant 
Feliu amb una bona assistència de 
públic. L'estrena de l'obra, a part de 
la seva presentació, ha servit també 
als autors per valorar el treball 
realitzat i pulir alguns aspectes per 
deixar-la definitivament acabada i 
iniciar els tràmits de registre de la 
propietat intelectual. 

; COMENÇA NORMALMENT 
EL CURS ESCOLAR 
El curs escolar ha començat 
normalment al centre Els Estanys 
que és l'escola que s'està trans-
formant per tal poder impartir les 
classes del primer cicle, segons la 
nova normativa dictada per la 
L.A.U. Aquesta escolars haurà de 
comptar amb dues aules més el curs 
1996-1997, per tal de poder impartir 
l'Ensenyament Secundari Obligatori 
(dels 12 als 16 anys) a la comarcal 
Vall d'Aro, pel que s'haurà de 
descongestionar desplaçant la 
mainada de primària al centre de 
Platja d'Aro. 
Per fer-ho possible. Els Estanys 
constarà de 12 aules amb els seus 
respectius serveis per tal d'acollir 
íntegrament a Platja d'Aro l'ensen-
yament primari. El projecte integral 
està previst que estigui finalitzat el 
1998 segons compromís adquirit per 
delegat d'Ensenyament de la Gene-
ralitat sr. Vancells. 

• ES REPLANTEJA LA 
SUBSTITUCIÓ DE SEMÀFORS 
PER GIRATORIS 
El delegat del Departament de 
Carreteres de la Generalitat a Girona 
sr. Gorgòrio girà una visita a Castell 
i Platja d'Aro per tal d'estudiar in 
situ les característiques i situació 
dels diferents semàfors del municipi 
per tal d'estudiar la seva substitució 
per giratoris, mesura que s 'ha 
demostrat facilita el trànsit i evita 
les cues. Segons el regidor d'urba-
nisme Emili Riera els semàfors 
situats a les cruïlles Av. Sant Feliu-
Verona Teruel, Avda. Sant Feliu-av. 
Juli Garreta, ctra. Sta. Cristina-av. 
Juli Garreta-av. de Fanals i av. 
Palamós-ctra. Circumval·lació no 
presenten cap problema per poder 
cosntruir-hi els giratoris. En canvi 
són més problemàtics en aquest 
sentit la cruïlla de l'Ajuntament, la 
més problemàtica i la de Castell 
d'Aro. 

• MEMBRES DEL PATRO-
NAT DE TURISME DE SALOU 
VISITEN PLATJA D'ARO 
Una quinzena d'empresaris turístics 
de Salou encapçalats per la regidora 
de turisme del municipi, Maria 
Dolors Oliva i el gerent del Patronat 
Marià Ortiz, membres tots del 
Patronat de Turisme d'aquesta 
població realitzaren una visita de 
treball a Platja d 'Aro per tal de 
conèixer de prop diferents aspectes i 
les instal·lacions del comerç, atrets 
per la seva bona reputació. La 
representació empresarial fou 
rebuda i acompanyada pel reguidor 
de turisme Lluis Moliné i per 
membres de les Associacions locals 
d'Empresaris i d'Hotelers visitant el 
centre comercial. Un dinar de treball 
al S'Agaró Hotel i una posterior 
reunió en la qual porfessionals 
d'ambdues viles intercanviaren 
opinions i experiències, tancaren la 
jornada de treball. Segons Lluís 
Moliné, els empresaris locals tenen d 
la intenció de tomar la visita per tal ^ 
de conèixer les instal·lacions < 
turístiques de la zona, més coneguda j 
darrerament per la ubicació del parc ® 
temàtic Port Aventura. 17 
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PUGEN 
La Creu Roja, per 
l'entusiasta i desinteressada 
ajuda dels joves de Fentitat 
en la campanya d'ajuda al 
poble de Bosnia portada a 
terme aquest estiu passat. 

El personal de Tapar -
cament municipal, per 
la bona disposició, simpatia i 
atenció al client que ha 
caracteritzat aquest servei 
durant aquest estiu. 

La Biblioteca Mercè 
Rodoreda que, malgrat 
l'escassetat de personal, no 
es limita al servei que li es 
propi sinó que a més ha 
endegat accions d'extensió 
cultural com les titelles, que 
estimulen la lectura entre els 
més petits. 

LA 
IMATGE 
DEL MES 

A finals de setembre uns brètols entraren a 
la biblioteca municipal Baldiri i Reixac de 
Santa Cristina i intentaren cremar el local 
apilant llibres, cadires a sobre les taules i 
fins i tot, una bombona de butà. Per sort, la 
salvatjada fou advertida a temps i es pogué 
evitar la destrucció d'aquesta institució 
cultural del poble. 
La pregunta és: què es perseguia amb 
aquesta acció vandàlica? 
Les fotos parlen per sí mateixes. 

La zona industrial de 
Castell d'Aro. Malgrat 
fer temps que les naus estan 
construïdes i en condicions 
d'ocupar, moltes d'elles 
estan buides i l'entorn 
presenta un aspecte de 
deixadesa notable. 

La desembocadura 
del Ridaura. La zona 
continua amb els problemes 
de pudors i sobretot 
mosquits que Ï2 Carrilet j a 
havia denunciat, davant la 
impotència dels veïns i 
mentre Ajuntament i 
Confederació Hidrogràfica 
del Pirineu es van passant el 
problema. 

Els bars musicals de 
nit. No pròpiament els bars 
sinó la política municipal de 
deixar-ne obrir en els baixos 
de blocs d'apartaments on 
inevitablement produeixen 
molèsties als veïns. Cal 
obrir-los en zones 
adequades. 

BAIXEN 
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És ben sabut allò que qui no 
sembra no recull i aquesta 
màxima cal aplicar-la també al 
negoci turístic. És ben manifest 
que la clientela turística li costa 
molt de venir espontàniamnet i 
malament si no s 'endeguen les 
accions necessàries per tal de 
donar a conèixer i ofertar el 
nostre producte: la Vall d 'Aro. 
En aquest sentit, una de les eines 
fonamentals per aconseguir uns 

mínims objectius, a part de les 
promocions puntuals, és l 'assis-
tència a fires. I acabada la 
temporada, és quan cal fer el 
plantejament de quines són les 
més convenients per les carac-
terístiques de cada negoci per tal 
de poder fer una selecció de les 
més convenients, en el cas que 
s 'hagi plantejat aquesta fórmula 
de promoció. Per tal de facilitar 
aquesta tasca a l 'empresariat 

local, publiquem una relació de 
les més importants que se 
celebren arreu d 'Europa amb les 
seves característiques i preus. 
Cal indicar que l 'Oficina de 
Turisme de Castell-Platja d 'Aro 
té previst assistir a determinades 
fires i que, en el cas de diversos 
interessats en una de concreta, 
finançarà una part del cost. 

FIRA CARÀCTER DE LA FIRA FORMA DE PARTICIPACIÓ PREU 

ALEMANYA 
Travel Trend (Frankfurt) Fira professional oberta 
9 al 12 de novembre al públic. 

Tourist und 
Caravaning (Leipzig) 
7 al 12 de desembre 

BÈLGICA 
B.T.F. (Brusel.les) 
21 a 23 de novembre 

HOLANDA 
RAI Caravan and 
Camping (Amsterdam) 
24 a 29 de novembre 

REGNE UNIT 
W.T.M. (Londres) 
13 al 16 de novembre 

Professional oberta 
al públic. 
80.000 visitants. 

Fira professional. 
11.000 visitants. 

Fira de càmping oberta 
al públic. 
69.000 visitants 

Fira exclusivament 
professional. 
43.000 visitants. 

Sense estand. Visita i 
prospecció tècnica. 

Estand O.E.T. Berlín 

Turespaña 

Estand Consorci 168.000 

Estand Consorci. Els mòduls quedaran 
integrats dins d'una zona de treball 
que el Consorci posa a disposició 
de les empreses. 

JB 

'JAPET 
Ctra. Palamós, 18-20 
Tel. (972) 81 73 66 

PLATJA D'ARO 
(Girona) 

Moble mcxlem, clàssic i tapisseria 
Rústic català, bambú i lacats 
Ckjnfecció de cortines i cobrellits 
Matalassos FLEX, PIKOLIN i LATTOFLEX 
Servei immediat - Repartiment diari 

W ' » M · ' · · f c 
-1 

Ctra. Sta. Cristina - T. (972) 81 83 82 - 17250 PLATJA D'ARO 

c/. Teulera, 37 - T. (972) 83 70 02 - 17246 STA. CRISTINA D'ARO 



Ui 

i LA FESTA 
MAJOR DE 

CASTELL D'ARO 

a j 
c¿ 
< 
U 
J 
üJ 

La Festa Major de Castell d 'Aro 
ha estat enguany força animada 
tots els dies. La gent hi participà 
de molt bon grat i això dóna 
ànims per fer-la cada cop millor. 
El primer dia, el 8 de setembre a 
migdia, s ' inaugurà el nou 
rellotge de l 'església amb una 
bona repicada de campanes 
seguida de l 'ofici solemne de 
Festa Major. Ofici cantat i 
acompanyat pel cor de veus de 
l 'orquestra Selvamar que dona-
ren un tó de solemnitat i pau a 
l 'acte. 
Tot seguit, a la placeta del castell 
s 'ofer í un vermut popular i una 
audició de sardanes per la 
mateixa cobla-orquestra. A més 
d 'una bona colla de veïns hi 
foren presents l 'alcalde i 
diversos regidors que gaudiren 
tots plegats d 'un matí esplèndid. 
Per la tarda, hi tomà a haver-hi 
sardanes i més tard, concert i ball 
de nit amb la mateixa orquestra 
Selvamar i el cantant Joe 
Haricot. Gent i gresca no hi 
faltaren. 
A la cursa de mountain-bike del 
dia següent hi hagué molta 
animació i tot Castell d 'Aro fou 
un circuit de proves i resistència 

per als participants que no foren 
pocs precisament. Guanya-
dors,... perdedors, ha d'haver-hi 
de tot! Però el principal és 
participar. 
Per la tarda se celebrà ball per 
als Casals de gent gran al qual hi 
eren convidats tots els de la 
rodalia. Però, malgrat que per 
diferentes raons alguns casals no 
hi foren presents, els de casa 
s 'ho passaren d'allò més bé i 
molt animats per la bona música 
i agermanament. De nit, l 'enve-
lat tomà a ser ple per gaudir de 
l 'actuació de l 'Orquestra Cata-
lana de Ball i dels acudits de 
l 'humorista Xema. 
La festa de la mainada del 
diumenge per la tarda també 
aplegà molts menuts que 
gaudiren de la màgia i el bany 
d 'escuma, quedant ben remullats 
tots plegats. 
Per tercera nit hi tomà a haver-hi 
ball, aquest cop amb l 'Orquestra 
Panorama i una nit més la gent 
acudí a l 'envelat per ballar i 
gaudir de la seva Festa Major; 
gent de totes les edats que fa que 
la festa sigui com... més de casa. 
L 'onze de setembre i j a 
finalitzant la gresca, s 'organitzà 

un campionat de botifarra que 
emplenà l 'envelat de jugadors i 
curiosos, creant en tot moment 
un gran esdeveniment rere 
aquest joc tan popular a les 
nostres terres. Joc emocionant on 
també hi ha guanyadors i 
perdedors però tot donant caliu a 
la cloenda de la festa. I j a a mitja 
tarda, les sardanes i la sardinada 
popular emplenaren la plaça 
Poeta Sitjà de gom a gom. Una 
bona colla feia les sardines a la 
brasa però tot i així, amb prou 
feines donaven l 'abast. La gent 
feia cua, molts s 'endugueren la 
cadira plegable per tal de seure 
ben còmodament a menjar-se la 
sardina sobre un tros de pa. 
També corrien de mà en mà els 
inevitables porrons de vi que 
originaren una simpàtica 
anècdota. Una colla d 'amics 
menjaven i es passaven el porró i 
se'ls acostà un veí del poble per 
demanar el porró: paseu-me el 
porró els inquirí i un de la colla 
(tots eren estrangers) li contestà 
en un especial castellà este 
porrón es nuestro. Lògicament, 
el veí quedà d 'al lò més tallat 
però és que la sardinada té tota 
mena de públic i, pel que es veié, 
els estrangers -tot i no saber 
gaire dels nostres costuns- no es 
queden enrere en res. 
En definitiva, ha estat una bona 
Festa Major, esperem que la 
propera encara sigui millor. 

Hermínia Esteve 

20 Les escales acabades de construir, que porten a l'envelat. 



ESPORTS 

EL "RAMON 
LLISTOSELLA" DE 
CICLISME, TELEVISAT 
El passat diumenge dia 8 d 'octubre es disputà la 
segona edició del Critèrium professional Vila de Platja 
d 'Aro- Memorial Ramon Llistosella. Els esforços del 
Club ciclista local han donat com a resultat la 
continuïtat d 'aquesta competició ciclista que enguany 
s 'ha vist recolzada per la retransmissió en diferit pel 
Canal 33 que oferí una hora de la prova en horari de 
sobretaula, entre quatre i cinc. Aquesta novetat pot 
servir per donar una considerable empenta a aquesta 
prova si els organitzadors saben fer valer la seva 
presència en el mitjà televisiu i, a més a més, la 
particularitat de ser l 'única de caràcter professional 
que es disputa a les comarques gironines. 
La celebració d 'aquesta prova ha patit un greu 
contratemps en prohibir-se als corredors professional 
la participació en qualsevol critèrium durant el mes 
d'agost i com que el Critèrium estava previst per a 
principis d 'aquell mes, l 'organització hagué de 
retardar-lo fins el passat dia 8 i en horari matinal en 
lloc de tarda, que és quan Platja d 'Aro està atapeït de 
visitants. Fins i tot, el mateix president de la Federació 
Catalana de Ciclisme Miquel Arbós, criticà durament 
aquest impediment en l 'acte de presentació de la prova 
i manifestava, també, en l 'escrit de salutació inclòs en 
el llibret promocional del Critèrium: Sabem les 
dificultats que representa avui celebrar un critèrium 
per culpa d'algú de fora de Catalunya, que intenta 
monopolitzar aquests actes de final de temporada. Tot 
un seguit de temes que s 'hauran d 'anar clarificant i 
consolidant de cara a la continuïtat i assentament 
definitiu de la prova. 
Com l 'any passat la cursa estava reservada per a 
juvenils i amateurs de segona per una banda, i per a 
professionals i amateurs de primera per l'altra. 
Constava de dues proves per a cada categoria: 
eliminació i puntuació.Els corredors, en nombre de 
seixanta, participaven per invitació de l 'organització i 
pel que fa als professionals hi foren presents corredors 
representants de gairebé tots els equips espanyols, 
molts dels quals s 'han format en l 'equip amateur de 
Ramon Llistosella. Fins i tot, algun com Josep 
Escuredo preferí participar en el Memorial Llistosella 
que no pas acudir a proves que tenia previstes a 
l 'estranger. 
El circuit urbà que recorria el poble en línia recta 
seguint les avingudes de Palamós i Sant Feliu tenia 
una longitud de 2.200 m que facilità velocitats en 
algunes ocasions de 40 km/hora i la disputa d'alguns 
bonics esprints, sobretot en la prova de puntuació. El 
corredor més rellevant dels professionals presents, 
Melcior Mauri, no aconseguí fer-se amb cap victòria. 
En la prova d'eliminació fou eliminat ens les últimes 
voltes, quedant Llaneras i Saitov finalistes amb el 
triomf del primer. La prova de puntuació dels 
professionals i amateurs fou la més vistosa. Només 
començar la prova Uriarte, Barcina i Vicario 
s 'avançareu uns metres i aconseguiren puntuar en el 
primer esprint de la segona volta. En el següent, 
puntuà Weltz en primer lloc mercès a una forta 
estirada que el col·locà al capdavant del grup, seguit de 
Mauri, Edo i Escuredo. Edo tomà a puntuar en el 
tercer sprint, aquesta vegada en el primer lloc, seguit 
novament de Mauri, l 'amateur Torres i Gilabert. En els 

Una foto retrospectiva de l'equip amateur de Ramon 
Llistosella. 

esprints següents aconseguiren els 10 punts del primer 
lloc Llaneras, Mauri i Edo en el darrer i definitiu, 
essent aquest últim el corredor que encapçalà aquesta 
prova mercès a les puntuacions obtingudes per dos 
primers llocs, un tercer i un quart. Però el tercer lloc en 
aquesta prova i el primer en la d 'el iminació donaren el 
triomf absolut a Joan Llaneras mentre que el seu 
company d'equip, l 'osonés Melcior Mauri havia de 
conformar-se amb el segon lloc de la classificació 
general. 
En definitiva, un matinal esportiu de qualitat que ha 
comptat amb el factor promocional de la televisió, 
factor que el Club Ciclista Platja d 'Aro ha de saber fer 
valer per tal d 'augmentar el pressupost econòmic del 
Critèrium i intentar, així, pujar una mica més el llistó. 
En aquest sentit, el club hauria anar ben agafat de la 
ma de les entitats ciutadanes que tant interès tenen en 
la promoció de Platja d 'Aro i que, quan tenen un 
element important que hi contribueix, no acaben de 
treure'n-hi el rendiment adequat. 

Redacció 

CLASSIFICACIONS 
Professionals i amateurs la . 

PROVA ELIMINACIÓ 
1. Joan Llaneras (ONCE) 
2. Asiate Saitov (Artiach) 
3. Josep Escuredo (La Jabugueña) 

PROVA PUNTUACIÓ 
1. Angel Edo (Kelme) 
2. Melcior Mauri (ONCE) 
3. Joan Llaneras (ONCE) 

CLASSIFICACIÓ GENERAL 
1. Joan Llaneras (ONCE) 
2. Melcior Mauri (ONCE) 
3. Josep Escuredo (La Jabugueña) 

Amateurs 2a. i juvenils 

CLASSIFICACIÓ GENERAL 
1. Josep M. Sánchez (C.C. Palafrugell-TecnoBike) 
2. Daniel López (Sport Ter-Trafach Serie) 
3. Josep Jofre (Santa Clara Master) 
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A QUÈ ESTAN OBLIGADES 
LES SOCIETATS UNIPER-
SONALS 
Una de les novetats que 
introdueix la Llei de Societats de 
Responsabilitat Limitada (B.O.E. 
núm. 71 del passat 24 de març) 
és una sèrie d'obligacions a 
complir per les societats 
unipersonals (quan tot el capital 
està en mans d 'un únic soci ) a 
partir d'aquest 1 de juny, data 
d'entrada en vigor de la Llei. Els 
canvis repercuteixen per igual a 
les societats unipersonals origi-
nàries (les que es constituïren 
amb un únic soci) i a les 
sobrevingudes (les constituïdes 
per dos o més socis, però només 
un sol es queda després amb tot 
el capital social) i també afecten, 
això és important, tant a les 
anònimes com a les limitades (es 
modifica, per tant, la vigent llei 
de Societats Anònimes). 
- La Llei exigeix (art. 126) la 
publicitat de la situació d'uni-
personalitat, sigui originària o 
sobrevinguda, des del moment 
en què existeixi un sol soci, 
requerint la seva constància en 
escriptura pública i la seva 
inscripció en el Registre Mer-
cantil, en la qual s'expressarà 
necessàriament la identitat del 
soci únic. També, s'inscriurà la 
pèrdua de tal situació o el canvi 
del soci únic com a conseqüència 
de la transmissió d'alguna o de 
la totalitat de les participacions 
socials. 
- El requisit de publicitat obliga 
també a la societat, mentre 
subsisteixi la situació d'uniper-
sonalitat, a fer constar expres-
sament la seva condició 
unipersonal en tota la seva 
documentació, correspondència, 
notes de comanda i factures, i en 
tots els anuncis que s'hagin de 
publicar per disposició legal o 
estatutària. S'haurà, per tant, 
d'incloure aquest esment en tot 
el paper amb membret de la 
societat unipersonal que s'hagi 
d'utilitzar a partir de l ' I de juny 
de 1995, n 'hi haurà prou afegint 
l 'esment Societat unipersonal als 

esments que s'exigeixen relatius 
a les dades d'inscripció registral 
i al número de CIF. 
- Pel que fa al requisit de 
publicitat de la unipersonalitat 
social, la Llei estableix rellevants 
efectes per al soci únic respecte 
dels deutes socials quan la 
condició unipersonal de la 
societat no figuri inscrita en el 
Registre Mercantil. A aquest 
respecte, es disposa (art. 129) 
que passats sis mesos des de 
l'adquisició per la societat del 
seu caràcter unipersonal sense 
que aquesta circumstància s'hagi 
inscrit en el registre, el soci únic 
respondrà personal, l imitada-
ment i solidàriament dels deutes 
socials contrets durant el període 
d'unipersonalitat; no respondrà, 
no obstant, dels contrets amb 
posterioritat a la inscripció 
encara que aquesta es practiqui 
fora del termini assenyalat. 
- La Llei alleuja, no obstant, 
alguns requisits formals en 
facultar (art. 127) el soci únic per 
exercir les competències de la 
Junta General de socis, adoptant 
les decisions d'aquesta que es 
consignaran en acta sota la seva 
signatura o la del seu repre-
sentant, i podran ser executades i 
formalitzades pel propi soci únic 
a més de pels administradors de 
la societat, com és habitual. 
- A fi de partionar la personalitat 
jurídica i interessos del soci únic 
respecte dels de la societat, la 
Llei estableix (art. 128) 
determinades formalitats per als 
contractes que se celebrin entre 
ambdós i les conseqüències de la 
inobservància d'aquestes forma-
litats. Aquests contractes hauran 
de constar per escrit o en la 
forma documental que exigeixi 
la Llei segons la seva naturalesa 
i es transcriuran en un llibre-
registre que legalitzarà i portarà 
la societat en la forma 
previnguda per als llibres 
d'actes. A més, en la Memòria 
anual de la societat es farà 
referència expressa i indivi-
dualitzada a aquests contractes 
amb indicació de la seva 

naturalesa i condicions. 
- Convé destacar que en casos 
d'insolvència del soci únic o de 
la societat, els contractes 
existents entre ambdós que no 
figurin en la Memòria que no 
hagi estat dipositada en el 
Registre Mercantil conforme a la 
Llei, no seran oposables a la 
massa de l'insolvent, el que 
constituirà sens dubte en la 
majoria dels casos una important 
minva de les expectatives de 
cobrament dels crèdits nascuts 
del contracte amb càrrec als béns 
del soci únic o de la societat en 
situació d'insolvència provi-
sional o definitiva. A més, es 
disposa (art. 128 apartat 3) que 
durant el termini dels dos anys 
següents a la celebració 
d'aquests contractes, el soci únic 
respondrà en tot cas davant la 
societat dels avantatges que 
directament o indirectament hagi 
obtingut en perjudici d'aquesta 
com a conseqüència d'aquests 
contractes. 

Respecte a les societats 
anònimes o de responsabilitat 
limitada preexistents que a la 
data d'entrada en vigor de la Llei 
(1 de juny de 1995) es trobin en 
situació d'unipersonalitat, la Llei 
disposa (disposició transitòria 
vuitena) que abans de l ' I de 
gener de 1996 hauran de pre-
sentar en el Registre Mercantil 
per a la seva inscripció una 
declaració subscrita per persona 
amb facultat certificant (un 
administrador o el secretari del 
Consell) amb signatura legiti-
mada en la qual s'indicarà la 
identitat del soci únic, que 
respondrà en els termes que han 
quedat ressenyats respecte els 
deutes socials en cas d'incom-
pliment d'aquesta presentació. 
(Coyuntura Empresarial, núm. 
806 de 31.05.1995). 

ENTRA EN VIGOR LA 
NOVA LLEI GENERAL 
TRIBUTÀRIA 
El BOE del 22.07.1995 publica 
la Llei 27/1995 de 20 de juliol. 



de modificació parcial de la Llei 
General Tributària. Amb 
l'entrada en vigor d'aquest 
norma clau de l'ordenament 
tributari, que es produí al dia 
següent al de la seva publicació, 
es modifiquen entre altres, els 
articles que afecten ais següents 
temes: 
- Es redueixen les sancions 
aplicables a les infraccions 
greus, que passen del 300 al 150 
per cent. 
- La quantia de les sancions per 
infraccions tributàries greus es 
reduiran en un 30 per cent si 
l'infractor dóna la seva 
conformitat a la proposta de 
regularització que li formuli 
l'inspector. 
- S'estimula al contribuent que 
rectifiqui de manera espontània 
la seva acció o omissió, 
mitjançant la reducció dels 
recàrrecs que suporten les 
declaracions presentades fora de 
termini sense requeriment previ, 
que patiran un recàrrec del 20 
per cent, sense sanció, però amb 
interessos de demora. Fins ara 
suportaven el 50 per cent de 
recàrrec. 
- El pagament voluntari fora de 
termini dins els tres primers 
mesos següents només tindrà un 
recàrrec del 5 per cent; fins als 
sis mesos, el recàrrec serà del 10 
per cent; i abans dels dotze 
mesos, del 15 per cent. En 
aquests tres casos, el contribuent 
quedarà exempt, a més, del 
pagament d'interessos per 
demora. 
- L'Administració Tributària 
podrà aplaçar o fraccionar el 
pagament dels deutes tributaris si 
la situació econòmico-financera 
del deutor l'impedeix, transi-
tòriament, fer front al seu 
pagament en temps. 
- L'Administració Tributària 
reemborsarà el cost dels avals 
aportats com a garantia, en la 
part corresponent a les sancions 
imposades, quan la sanció resulti 
improcedent. 
-Es configura, mitjançant la 
modificació de determinats 
articles, un procediment de 
comprovació abreujada de les 
dades que obren en poder de 
l'Administració Tributària. 
Aquest procediment permet, amb 
les degudes garanties, girar 
liquidacions provisionals d'ofici 
que possibiliten la realització de 
controls massius tant de les 
declaracions presentades pels 
contribuents com de les dades 

que facciliten altres persones 
amb qui aquests realitzen 
operacions. 
La nova normativa s'aplicarà a 
les infraccions tributàries tipifi-
cades en la nova Llei comeses 
abans de la seva entrada en 
vigor, sempre que la seva 
aplicació resulti més favorable 
per a l'infractor, i la sanció 
imposada no sigui ferma. 
La revisió de sancions no fermes 
i l'aplicació de la nova 
normativa es realitzarà pels 
òrgans jurisdiccionals o admi-
nistratius que coneguin les 
reclamacions o recursos corres-
ponents. 
(Coyuntura Empresarial, núm. 
814 de 25.07.1995). 

S'HA D'ESCOLLIR ENTRE 
BAIX PREU, MILLOR 
PRODUCTE O SOLUCIO AL 
PROBLEMA DEL CLIENT 
El liderat en el mercat només es 
pot aconseguir concentrant-se en 
una de les tres àrees generadores 
de valor: un preu més baix, un 
millor producte o una millor 
solució al problema del client. 
Qui pretengui oferir-ho tot li 
mancarà, per al consumidor, un 
perfil definit enfront de la 
competència i, per tant, no 
destacarà. Això no vol dir que 
s'hagi de descuidar les dues 
restants àrees sinó simplement 
que una d'elles ha d'ocupar el 
primer pla i definir la imatge de 
l'empresa. 
Segons els experts, els clients 
mai valoraran de la mateixa 
manera les tres àrees: 
- El preu més baix. Aquest 
criteri es refereix a la vida del 
producte, manteniment inclòs. 
- El millor producte. La 
innovació i el desenvolupament 
de nous productes susceptibles 
de ser comercialitzats determina 
la cultura de l'empresa. 
• La millor solució per al 
problema del client. L'accent es 
posa en què cada client rep el 
que necessita. 
Però, que s'ha de fer per 
convertir-se en lider en una 
d'aquestes àrees generadores de 
valor? 
- Primerament, analitzar la 
situació actual de l'empresa en 
les tres àrees esmentades. 
- També convé esbrinar el que 
volen els clients i el que avui 
se'ls pot oferir. 
- Finalment, s'haura d'escollir el 
punt fort de la futura estratègia i 

definir el que això significa per a 
l'organització de l'empresa, la 
seva gestió i cultura empresarial. 
(Estrategias, núm. 812 de 
12.07.1995). 

AVANTATGES DEL MAR-
QUETING DIRECTE 
La idea de bombardejar tothom 
amb publicitat ha quedat 
descartada. El màrqueting 
directe ofereix a l'empresari un 
estalvi de costos perquè: fidelitza 
clients, ajuda a descobrir grups 
de clients especials, ajuda a 
atendre-los personalment i 
permet vendre-los-hi allò que 
cerquen. 
La millor manera de crear un 
fitxer de clients l 'ofereix l 'ús de 
targetes de crèdit emeses pel 
propi establiment. Amb el seu 
ajut, no tan sols s'accedeix a les 
dades bàsiques de cada com-
prador, sinó que s'obtenen 
informacions exactes sobre 
cadascuna de les seves compres. 
Un aspecte que s 'ha de 
considerar abans d'iniciar una 
acció de marquèting directe és 
que alguns clients (i associacions 
de consumidors) poden consi-
derar aquestes campanyes com 
una intromissió en les seves 
vides privades. 
Algunes idees per millorar el 
merchandising: exhibir produc-
tes que diguin quelcom, 
confeccionar uns expositors 
interessants i divertits, crear una 
nova imatge cada setmana, 
promocionar els articles que 
augmenten el consum, aconsellar 
i fer suggeriments de compra al 
client, comercialitzar ràpidament 
nous productes, programar 
demostracions i degustacions, 
promocionar els grans esdeve-
niments, aconseguir que el client 
avanci lentament per l'establi-
ment, fer servir persones en lloc 
de cartells "parlants". 
(Estrategias, núm. 811 de 
5.07.1995). 
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GENT GRAN SANITAT 

R E F L E X I O N S 
Diuen que amb palla i temps es maduren les mescles. 
Sembla que sí. Després de bastant temps i alguns 
dubtes sembla que ja han començat les obres a ca la 
Rafela i que, vistos els problemes que presentava la 
part vella, s 'ha decidit començar pel primer pis on les 
vidrieres donen més llum. Si es reserva una part per a 
despatx i una altra per a la perruqueria, quedarà una 
mica reduït però ens resta la solució d'utilitzar les 
terrasses. Quan faci bo amb taules i parasols i si fa 
molt vent o fred, es podrien utilitzar les vidrieres del 
Casal de Platja d 'Aro que es van retirar quan se'n va 
anar la Policia Municipal i així tota la terrassa quedaria 
coberta i arrecerada. Tant de bo! 
Suggerim que, amb el mínim de despeses possibles, 
s'arreglessin el WC i els lavabos de la part vella per 
evitar que els que n'hagin de fer us hagin de desplaçar-
se al Casino o a l'Estació. 

Josep Mora 

L ' E S T I U A L C A S A L 
Va ser bastant avorrit i molt llarg. Hi havia poca gent. 
Es va parlar de tancar, però les nostres portes no es 
tancaran mai! S 'ha de pensar que hi ha moltes 
persones que no tenen família, no saben on anar i això 
és la seva segona llar, petita però a casa seva. Jo, 
personalment, vaig de tant en tant en prova de 
solidaritat, d'amistad. No tenim gaire clar el panorama 
ni el programa d'aquesta temporada. Hi han moltes 
novetats. Vàrem fer dues reunions bastant animades i, 
com sempre, moltes exigències i poca bona voluntat 
per dur-les a cap. Esperem que en bre temps tinguem 
la Casa Gran que ens estan prometent, ja veurem quan 
i com serà la Masia Bas. Déu faci que l'obrin aviat i 
que no ens hi aïllin en un racó! 

Emília Martínez 

Ca la Rafela, en obres. 
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Manteniment Mecànic i Elèctric de Piscines 
TRACTAMENT D'AIGÜES 
Ferro - Manganès - Calç 

J O A Q U I M H O R N O S i CLARA 
MESTRE INDUSTRIAL 

C/Nou, 7 - Tel. (972)819430 
17249 CASTELL D'ARO (Gironal 

VACUNACIÓ ANTI-GRIPAL 
La notòria importància sani-

tària de la grip s'explica pel 
fet que el virus gripal té 
transformacions en la seva 
estructura que impossi-
biliten una immunitat 
duradora. Així, donada la 
extraordinària 

contagiositat d'aquesta 
malaltia, les petites 

variacions anuals del virus 
provoquen brots de grip, generalment limitats. En 
alguns casos, si es produeix una variació major del 
virus, apareixen epidèmies que s'estenen ràpidament i 
que habitualment provoquen una elevada morbilitat a 
tot el món. S'han descrit epidèmies de grip des del 
segle XVI, i en aquest segle s 'han de destacar les de 
1918, 1968 i 1977. 
La grip es transmet per mecanisme directe a través de 
les gotetes respiratòries que el malalt expulsa al tossir, 
estomudar o parlar. Amb l'aparició de la grip, 
automàticament augmenta l 'absentisme laboral i 
escolar, els ingressos hospitalaris i la mortalitat per 
malalties respiratòries. 
L'aspecte fonamental de la medicina preventiva de la 
grip és la vacunació. En primer lloc es recomana la 
vacunació a totes les persones de més de 65 anys 
perquè s 'ha demostrat que a partir d'aquesta edat és 
més freqüent l'aparició de complicacions. A més a 
més, s'haurien de vacunar els adults i els nens amb 
alguna malaltia crònica, especialment d'origen 
cardiorespiratori, això com aquelles persones que 
treballen en serveis públics. 
La vacuna antigripal s'administra en una sola dosi i els 
seus efectes secundaris són mot poc freqüents, i es 
recomana vacunar-se a la tardor ja que la grip apareix 
habitualment a partir del mes de desembre. 
La prevenció de la grip té en l'actualitat dues 
limitacions importants. La primera és que la vacunació 
no ofereix una protecció completa. S'estima que la 
seva eficàcia oscila entre un 70 i un 80%. S'espera que 
en un futur immediat es disposarà de vacunes més 
immunogenes que possibilitin la indicació vacunal a 
tota la població sana. La segona consideració 
important consisteix en el fet que una part de la 
població que hauria de vacunar-se no ho fa. Això ens 
obliga a promocionar intensament la vacunació en el 
marc de l'atenció primària de salut. 

C^^Melí Tours, s.a. 
agència de viatges 

C. Jacint Verdaguer, 13 
Tels. 82 58 78 - 82 62 72 - Fax 81 99 62 

17250 PLATJA D'ARO 



COMENÇA 
A VIURE! 
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Aquí ens teniu una altra vegada. 
Després d'un estiu ben ple 
d'activitats, Els Joves de la 
Parròquia de Platja d'Aro ja 
estem pensant en el proper repte: 
el Nadal. 
Com ja us explicàvem a El 
Carrilet del mes passat, durant 
un cap de setmana de setembre 
tota la colla vam marxar a Foixà, 
un poble molt petit a sobre de La 
Bisbal amb quatre cases i una 
gent molt simpàtica (el diumen-
ge ja ens coneixíem gairebé 
tots). Allà hi ha l'antiga rectoria 
que ara esta condicionada com a 
casa de colònies i que és 
precisament on hem portat tota la 
mainada aquest passat agost. 
Doncs bé, aquell cap de setmana 
ens vam reunir allà per planejar i 
organitzar totes les activitats del 
Casal i de la Parròquia d'ara fins 
al Nadal, i el fruit d'aquells dos 
dies de conversa us l'exposem 
tot seguit en les següents línies. 
El lema que hem triat per aquest 
trimestre. Comença a viure! té 
diversos significats. Per una 
banda, el litúrgic, fent referència 
al temps d'Advent i d'espera del 
naixement de Crist. També vol 
significar el començament de les 
activitats d'hivern de la parrò-
quia, que esperem tenir prou 
força per poder-la allargar-les 
fins la primavera. I també 
Comença a viure! per aquest 
nou grup de catequesi de post-
Comunió que sorgeix de la 
necessitat de fer un nivell nou 
per tots aquells nens i nenes de 
8-9 a 12-13 anys que ja han fet la 
Comunió i que, per tant. 

necessiten una educació religiosa 
diferent a la que rebien fins ara. 
Al capdavant d'aquest grup hi 
tenim una nova catequista, 
l 'Imma i també la Magda, una 
autèntica especialista en estar 
allà on se la necessita. Per al 
grup de catequesi prèvia a la 
Comunió es seguirà fent l'horari 
normal, el dimecres de 5 a 6,30 
de la tarda amb la Mercè, la Sra. 
Rosa i la Sra. Carme com a 
catequistes mentre que pel grup 
de post-Comunió s'ha establert 
l'horari adient per a tots d'acord 
amb els pares. 
Pel que fa a la resta d'activitats 
en tenim el cistell ple. S'han 
programat les ja tradicionals 
activitats dels Pastorets (el 
dissabte 30 de desembre), la 
Castanyada al Centre Ecumènic 
(el diumenge 29 d'octubre), la 
Missa de Tots Sants (1 de 
novembre) i de la Puríssima (8 
de desembre). Però juntament 
amb tot això aquest any tenim 
noves idees: tallers on els petits 
ens ajudaran en la preparació del 
Nadal i una Missa del Gall el dia 
24 al vespre on, enguany, per 
primera vegada participarem tots 
aquells que tenim ganes de 
formar un grup de cant per 
amenitzar la cerimònia i també 
després fent un mini-concert 
amb els més petits que també 
s'hauran preparat a conciència. 
Esperem que molts de vosaltres 
us engresqueu a participar-hi. 
Hem quedat per parlar-ne el 
dimarts dia 17 d'octubre a dos 
quarts de deu del vespre tot i que 
podem trobar un altre dia per 

assajar. A més a més, també us 
sorprendrem amb un altre 
pessebre ben original on també 
hi participaran els nois de 
catequesi. 
Per últim, hem preparat també 
una reunió el dia 18 de 
novembre a dos quarts de deu 
del vespre on tots els que 
volgueu donar la vostra opinió 
respecte a la tasca que Els Joves 
estem portant durant ja fa tres 
anys esteu convidats a assistir-hi. 
Serà una reunió informal, sense 
compromís, tan sols amb 
l'objectiu de saber l'opinió del 
que fem per part de la gent que 
no tractem usualment o que no 
intervé en l'organització i 
realització de les tasques però 
que en rep el fruit. Estem molt 
interessats en què vingueu, 
quants més millor. 
Com ja veieu. Els Joves tenim 
molta il·lusió de fer una 
Parròquia ben viva aquesta 
tardor, però depèn de vosaltres i 
dels vostres fills que això es 
pugui portar a terme. Recordeu 
que, com és habitual, si voleu 
més informació podeu adreçar-
vos bé a mossèn Pere, bé als 
Joves durant les misses joves de 
dissabte a les set de la tarda i 
diumenge a les onze del matí. 
Esperem que aquest escrit us 
animi a participar en les 
activitats de la Parròquia i a 
preparar entre tots un Nadal com 
cal. Ja ho sabeu; per a Els Joves, 
el Nadal Comença a viure ja! 

Grup Parroquial Els Joves 
Platja d'Aro 

ACTIVITATS D £ NADAL 
OCTUBRE 
Divendres 13, a les l O h . 
Aprofitant el pont del Pilar farem un 
taller manual amb tots els nens i 
nenes per preparar el Nadal. 
Diumenge 20, a les 16 h. 
Repetim per segon any consecutiu la 
Castanyada al Centre Ecumènic amb 
tots el nois i noies de la Parròquia. 

NOVEMBRE 
Dimecres 1, a les 11 h. 
Missa de Tots Sants amb els petits 
de la colla que participaran tot 
cantant. 
Dissabte 4, a les l O h . 
Aquest any els nens de la catequesi 
ens felicitaran a tots el Nadal amb 
un dibuix fet per ells. 

DESEMBRE 
Divendres 8, a les 11 h. 
Missa Solemne de la Immaculada Concepció, on també hi participarà la mainada. 
Diumenge 24, a les 24 h. 
Missa del Gall. Volem fer una Missa participativa amb grans i petits. Entre tots 
mirarem de fer un grup ben gros de cant. A més a més, sorprendrem amb un 
altre pessebre ben original. 
Dissabte 30, a les 21,30 h. 
Representació dels Pastorets al Centre d'Esplai Parroquial. 
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L'APARADOR 

Reportatge gràfic: 
JOAQUIM HORNOS 
FOTO-FLASH 
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El campanar de l'església escampa la 
joia de la Festa Major per tot el poble de 
Castell d'Aro. Enguany ha estrenat, també, 
nou rellotge. 

Les sardanes mai poden mancar a qualsevol Festa Major. 
La Cobla Selvamar va fer saltar de valent a la bona colla de 
sardanistes que s'aplegaren a la plaça Poeta Sitjà de Castell 
d'Aro. 

^ Els sardinaires en prou feines pogueren donar l'abast per 
satisfer la gana del públic que s'acostà a la Festa Major de 
Castell d 'Aro. 

^ Aquestes sardines tan ben posades i a 
punt de coure's a la brasa fan obrir la gana 
només de mirar-les. No és estrany que hi 
hagués cua per procurar-se 'n una racció. 



L'APARADOR 

l 
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Les autoritats no mancaren en Túnica prova ciclista per a 
professionals de les comarques gironines: el Conseller Alegre i 
el president de la Federació Catalana de Ciclisme, Miquel 
Arbós, tallen la cinta corresponent a la sortida de la prova de 
professionals i amateurs amb la presència d'Elisabeth Vindel, 
viuda de Ramon Llistosella. 

, ^̂  El Club Ciclista Platja d'Aro aprofità el 
Memorial Llistosella per homenatjar a 
Mariona Càtedra per l'impressionat reguit-
zell de victòries aconseguides darrerament a 
nivell nacional. 

Ki Els juvenils i amateurs de segona, 
preparats per disputar una de les dues proves 
del Criterium Vila de Platja d'Aro. 

El lliurament de premis: d'esquerra a dreta Melcior Mauri, 
Joan Llaneras (guanyador de la classificació general) i Josep 
Escuredo. 
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AGENDA 

CASTELL-PLATJA 
D'ARO 
• Dia 2 d'octubre: 
Començament del curs a l 'Escola 
Municipal de Música. Informació i 
inscripcions al carrer Pescadors, 
telèfon 81.67.79 

CLASSES DE 
DIBUIX I PINTURA 

• Informació i inscripcions: Palau 
d'Esports i Congressos, tel. 81.67.69 

CLASSES DE MANTENIMENT 
I AERÒBIC 

• Informació i inscripcions: Palau 
d'Esports i Congressos, tel. 81.67.69 

ESCOLA DE TAPÍS 
Inici de les classes el dia 2 d 'octubre 
Horaris: dimarts i divendres de 15 a 
17 h., de 17 a 19 h i de 20 a 22 h. / 
dilluns i dimecres de 15 a 17 h. i de 
1 7 a 19h . 
Places limitades. Inscripcions a la 
Masia Bas de 10 a 14 h. 

CURSOS DE CATALÀ 
Nivell A-1 llindar (90 hores). 
Dimarts i dijous de 15 a 17 h. a la 
Masia Bas. 
Informació i inscripcions al Consell 
Comarcal del Baix Empordà, telèfon 
64.23.10 de dilluns a divendres de 8 
a l5h . 

CLUB NÀUTIC PORT D'ARO 
Ballades de sardanes 

• 22 d'octubre a les 12 del migdia: 
COBLA MARIMBA. 
• 5 de novembre a les 12 del 
migdia: COBLA MARIMBA. 
• 19 de novembre a les 12 del 
migdia: COBLA BISBAL JOVE. 
Nota: Els mateixos dies a les 11, hi 
haurà un professor per ensenyar a 
ballar sardanes gratuïtament. Obert 
a tothom. 

FOTO-HASH 
Reportajes Fotográficos 
Fotografía 
Color - Bodas 

OFICINA DE TURISME 
Assistència a fires: 
FIRA DE MOSTRES DE 
SARAGOSSA: 
Saragossa, del 7 a l l 5 d'octubre. 
FIRA DE SANT LLUC D'OLOT: 
Olot, del 20 al 22 d'octubre. 

SANTA CRISTINA 
D ARO 

TALLER DE TÈCNIQUES 
TÈXTILS 

Programa d'activitats: 
• TAPÍS: 4 hores setmanals (2 dies 
a la setmana) 
• MACRAMÉ: 2 hores (1 dia a la 
setmana) 
• PINTURA SOBRE ROBA: 2 
hores (1 dia a la setmana) 
• PINTURA SOBRE SEDA: 2 
hores (1 dia a la setmana) 
• PATCHWORK: 2 hores (1 dia a 
la setmana) 
Lloc: Casa de Cultura. 
Informació: Telèfon 83.73.67 (srta. 
Rosa) 

PARRÒQUIA DE 
SANTA CRISTINA 

• Dia 21 d'octubre cerimònia de 
Confirmació. 
19,30 h. Homilia del sr. Bisbe. 

SANT FELIU DE 
GUÍXOLS 

CAMBRA DE COMERÇ 
• Curs de tècniques de venda per a 
dependents de comerç. 
Del 6 al 27 de novembre. Lloc: 
Cambra de Comerç. Durada: 20 
hores. 

CENTRE EXCURSIONISTA 
MONTCLAR 

Casal Excursionista Infantil 
Per a nens i nenes de 7 a 12 anys, 
tots els caps de setmana d 'octubre a 
juny. Informació telèfon 32.33.75 
(Miquel) i 32.25.92 (Anna). 

ESPORTS 
FUTBOL 
ARO C. E. 
la. REGIONAL:  
•12.10: ARO-PERELADA (17 h.) 
•15.10: VERGES-ARO (15,55 h.) 
•22.10: ARO-ROSES( 17 h.) 
•29.10: BOSC DE TOSCA-ARO (11 h) 
•05.11: ARO-CASSÀ 
•12.11: PALS-ARO (11 h.)' 

JUVENILS: 
•14.10: BEGUR-ARO (16,15 h.) 
•28.10: PALAMÓS-ARO (17,30 h.) 
•04.11: ARO-CELRÀ (18,30 h.) 
•11.11: CAMALLERA-ARO (16,30 h.) 

CADETS: 
•14.10: CALONGE-ARO (16 h.) 
•21.10: ARO-ST. FELIU C (16,30 h.) 
•28.10: BISBALENC-ARO (16 h.) 
•04.11: ARO-PALAMÓS (16,30 h.) 
• 11.11: L-ESTARTIT-ARO (16,30 h.) 

INFANTILS: 
•14.10: ARO-ST. FELIU (16,30 h.) 
•21.10: FIGUERES-ARO (16 h.) 
•28.10: ARO-SALT (16,30 h.) 
•04.11: VILOBÍ-ARO (12 h.) 
•11.11: ARO-BLANES (16,30 h.) 

•14.10: ST. FELIU C-ARO A (10 h.) 
•14.10: ARO B-LA SALLE PALA-
MÓS (15 h.) 
•21.10: ARO A-CELRÀ (15 h.) 
•21.10: SALT C-ARO B (10,30 h.) 
•28.10: MONTESSORI-ARO A (11,30 
h.) 
•28.10: ARO B-LLAGOSTERA (15 h.) 
•04.11: ARO A-BELLCAIRE (15 h.) 
•04 11- ARO B-CRISTINENC (10 h.) 
•1111: PALAMÓS-ARO A (10 h.) 
•11 11: ST. FELIU-ARO B (10 h.) 
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Garatge Mique l Pérez Herrera 
Servei Oficial 
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AGENDA 

F.C. CRISTINENC-
CREC 
2a. REGIONAL: ^ 
•22.10: QUART-CRISTINENC 
•29.10: CRISTINENC-LLAGOSTERA 
•05.11: ESC. LA SELVA - CRISTI-
NENC 
•12.11: CRISTINENC - SPORTING 
CAULÉS 

•19.11: CRISTINENC-CALONGE 

JUVENILS: 
•22.10: CRISTINENC-E.E. ST. FELIU 
•29.10: COMA CROS-CRISTINENC 
•05.11: CRISTINENC-SABAT 
•12.11: P.E. BONS AIRES - CRISTI-
NENC 

•19.11: CRISTINENC-BELL-LLOC 

CADETS' 
•22.10: CRISTINENC-VILAMALLA 
•29.10: PALAFRUGELL - CRISTI-
NENC 
•05.11: CRISTINENC-L1ESCALA 
• 12.11: E.F. GARROTXA - CRISTI-
NENC 

• 19.11: CRISTINENC-P.U. FIGUERES 

INFANTILS: 
•22.10: LA SALLE FIGUERES -
CRISTINENC 
•29.10: CRISTINENC-HOSTOLES 
•05.11: E.F. SANT FELIU - CRISTI-
NENC 
•12.11: CRISTINENC - LA SALLE 
PALAMÓS 
•19.11: P.B. ROSES-CRISTINENC 
AI.FVINS: 
•22.10: LA SALLE 
CRISTINENC 

PALAMÓS 

•29.10 
•05.11 
•12.11 
•19.11 
FELIU 

FFMF.NT íla. DIVISIÓ NACIONALV 
•22.10: DELTEBRE-CRISTINENC 
•29 10: CRISTINENC-TORTOSA 
•05 11: CRISTINENC-BARCELONA 
•26 11: ST FRUITÓS TORR. 
CRISTINENC 

•22.10: CRISTINENC-BISBALENC 
•29.10: ESCLANYA-CRISTINENC 
•05.11: MARISTES GIRONA - CRIS-
TINENC 
•12.11: CRISTINENC-L'ESTARTIT 
•19.11: PORQUERES-CRISTINENC 

FUTBOL SALA 
PLATJA D'ARO F.S. 
( l a . Divisió Nacional B) 
Hora r i : 1 8 h . 
•21.10: KARCHERS-PLATJAD'ARO 
•28.10: PLATJA D'ARO - MANCI 
RODENC 
•04.11: ESCODINES MANRESA -
PLATJA D'ARO 
•11.11: PLATJA D'ARO - SANT GER-
VASI 
•18.11: ADRIANENC-PLATJA D'ARO 

BÀSQUET 
C.A.F. PLATJA D'ARO 
Horari: 16 h. 
•22.10: BÀSQUET CASTELLÓ - CAF 
PLATJA A. 
•29.10: CAF PLATJA A. - LA 
CELLERA 
•05.11: C.N. FIGUERES-CAF PLATJA 
A. 
•12.11: CAF PLATJA A. - ACEJ LA 
JONQUERA 
•19.11: PALAMÓS - CAF PLATJA A. 

CRISTINENC-SALT 
Descans 
CRISTINENC-LLAGOSTERA 

CRISTINENC - E.F. SANT 

FARMACIES DE 
GUÀRDIA 
CASTELL-PLATJAD'ARO: 
• Del16al 22 d'octubre: 
FARMÀCIA DE PUIG. 
Telf. 81.85.43. 
• Del 23 al 29 d'octubre: 
FARMÀCIA SAU. 
Telf. 81.75.64. 
• Del 30 d'octubre al 5 de 
novembre: 
FARMÀCIA UTZET. 
Telf. 81.77.68. 
• Del 6 al 12 de novembre: 
FARMÀCIA CIVIT. 
Telf. 82.29.71. 
• Del 13 al 19 de novembre: 
FARMÀCIA MIRALLES. 
Telf. 82.64.52. 

STA. CRISTINA D'ARO: 
FARMACIA FUENTES. 
Telf. 83.72.14. 

URGÈNCIES 
• Policia Local Castell-Piatja d'Aro 
Tel. 82 57 77 (urgències: 092) 

• Policia Local Santa Cristina 
d'Aro: Tel. 83 82 82. 

• Dispensari mèdic Platja d'Aro: 
Tel. 81 62 13. 

• Dispensari mèdic Castell d'Aro: 
TeL8 í78 03. 

• Dispensari mèdic Santa 
Cristina d'Aro:Tel. 83 75 35. 

• Creu Roja: 
Tels. 81 9222/ 81 81 51. 

•Guàrdia CivihTel. 81 75 94. 
• Bombers: Tel. 81 94 22. 

ORTOPEDIA 
M. Victòria Utzet 

TÈCNICA ORTOPÈDICA TITULADA 
Al vostre servei des de 1978 

Plantilles a mida, faixes, braguers, 
cadires de rodes, etc. 

Av. Palamós, 95 
PLATJA D'ARO TEL 8 1 . 7 7 . 6 8 

m m DAISY IDIOMES 
ESCUELA DE IDIOMAS Y TRADUCCIONES 

ALEMÁN - FRANCÉS - INGLÉS 
ESPAÑOL PARA EXTRANJEROS 

Galeries "El Carrillon", n^ 12 - Avda. Palamós 
Tel. y Fax 81 92 12 

17250 PLATJA D'ARO 

j 

< 
u 
w 
29 



VAGO DE CUA 
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Demografía 
CASTELL-PLATJA D'ARO 
NAIXEMENTS: 
Pol Gispert Herrera 01-09-95 
Brenda Ruiz Garda 02-09-95 
David Cayuela Criado 03-09-95 
Enric Delgado Bayon 05-09-95 
Andrea Mesas Escribano 15-09-95 
Eva-Maria López Vilchez 18-09-95 
Daniel Roman Jofre 26-09-95 
MATRIMONIS: 
Miguel Angel Vedia Moreno amb Natalia Vivar 
Granveaud, 1.09.95 / Alberto Zamora perez amb Ana 
Maria Duran, 2.09.95 / José Manuel Morales Jimenez 
amb Núria Garcia Izquierdo, 2.09.95 / Isidro Noguera 
Cobo amb Maria Montserrat Roca Bes, 2.09.95 / 
Frederic Gimenez Ripoll amb Maria Creu Colom 
Perez, 3.09.95 / Ignacio Franquesa Castrillo amb 
Mireia Canals Botines, 8.09.95 / José Torres 
Izquierdo amb Angeles Vallespin López, 9.09.95 / 
Rafael Gil Ruiz amb Carmen Ponce Boada, 9.09.95 / 
José Antonio Coronas Erosa amb Montserrat Pons 
Labella, 9.09.95 / Ernesto Ferran Aguado amb M. 
Adoración Ledesma Roman, 9.09.95 / Santiago Calvo 
Rodríguez amb Montserrat López Sánchez, 9.09.95 / 
Juan Guillermo Ribas Coll amb Carme Vacarisas 
Grau, 9.09.95 / Bruno Curletto amb Mònica Mostajo 
Fuste, 10.09.95 / Fèlix Salido Zapater amb Maria 
Luisa Puga Hurtado, 10.09.95 / Ignasi Pedert 
Massaguer amb Laura Latorre Navarro, 11.09.95 / 
Lluis Mercader Bravo amb Josepa Gispert Caballer, 
15.09.95 / Carlos Pozo Paz amb Laura Marin 
Robledo, 16.09.95 / Vicente Vidal Garriga amb 
Luciana Linares Pacheco, 16.09.95 / Salvador Abradó 
Colls amb Anna Carreras Forasté, 16.09.95 / Cario 
Cal vino amb Susanna Serra Onti veros, 16.09.95 / 
José Garbera Puche amb M. Teresa González 
Vallespi, 16.09.95 / Eduardo Burgillos Cano amb 
Susana Martin Tejedor, 17.09.95 / José Javier 
Chamorro Gutiérrez amb Marta Merino Abel, 
17.09.95 / Manuel Sánchez Caracuel amb Janice Mc 
Garvie, 18.08.95 / David Gimenez Carrera amb Anna 
Rovira Guerin, 22.09.95 / Fernando Javier Saguéz 
Laudo amb Paloma Zafra Chicharro, 23.09.95 / Juan 
Antonio Castaño Villalobo amb Rocio Medialdea 
Márquez, 23.09.95 / Narcís Casteis Samsó amb Ester 
Torra Dilmé, 23.09.95 / Emili Frigola Nonell amb 
Anna Carreras Crous, 24.09.95 / Albert Peix 
Masgoret amb Raquel Grau Farré, 29.09.95 / Luis 
Garcia-Villaraco Martínez amb Maria Fátima Rozas 
Alcalá, 30.09.95 / José Bueno Aldana amb Dolores 
Ruiz Peralta, 30.09.95 / Francesc Xavier Cat Bosch 
amb Maria Victoria Coll de la Fuente, 30.09.95. 
DEFUNCIONS: 

AnnaBalam Soler 03-09-95 
Dolors Montoliu Diviu 04-09-95 
José Jara Coder 22-09-95 
Felicia-Fidela Plaza Escudero 24-09-95 
Maria Louise Laine 28-09-95 
Maria Lliuret Fuster 30-09-95 

Mireia Albertí Ferrer 29-08-95 
Ricard Pello Donatiu 01-09-95 
MATRIMONIS: 
Hugo Nelson Alcoba Escobar amb Maite Vela Egea, 
23.08.95 / Cristóbal Arboleas Fernandez amb Ana Artero 
López, 26.08.95 / Antonio Martin Carrillo amb Carolina 
Barambio Domenech, 1.09.95 / Josep M. Capdevila Zafra 
amb Natalia María Detry, 2.09.95 / Josep Gatius Botet amb 
Laura Bertran Duyckaerts, 23.09.95 / Enric Vicens Riera 
amb Maria Beatriz Patiño Muiña, 30.09.95. 
DEFUNCIONS: 
Gumersindo Coronado Garcia 07-08-95 
Miquel Amat Parés 31-08-95 
Maria Josepa Raig Inglés 02-09-95 
Remei Mateu Llenas 18-09-95 

í SANTA CRISTINA D'ARO 
w NAIXEMENTS: 
30 Claudia Congost Prats 02-08-95 

CALENDARI REFRANYER 
D'OCTUBRE 

1 DG Si a l'octubre fa bon fred, mor la mosca i el 
cuquet. 

2 DL En arribar l'octubre, l'hivern i l'estiu 
s'esgarrapen. 

3 DT Quan l'octubre és arribat sembra el sègol, 
l'ordi i el blat. 

4 DM Quan la grua ve de ponent sembra el forment. 
5 DJ No diguis oliada que no sia passada 

l'octubrada. 
6 DV Per Sant Gall sembra a la muntanya i a la vall. 
7 DS L'ocmbre la pell d'ovella, abriga't amb ella. 
8 DG L'octubre vanitós cobreix set llunes 

enganyós. 
9 DL L'octubre humit la fruita ha podrit. 

10 DT Per Sant Francesc pren el reclam i el vesc. 
11 DM Quan trona pel mes d'octubre, neu segura. 
12 DJ Per la Mare de Déu del Pilar, faves a sembrar. 
13 DV Per l'octubre, el porc sota el roure. 
14 DS Quan l'octubre és arribat tingues el camp ben 

afemat. 
15 DG Per Santa Teresa, ton blat estesa. 
16 DL Per l'octubre podaràs, però l'alzina no toquis 

pas. 
17 DT Per l'octubre els temps es cubreix. 
18 DM Per Sant Lluch, mata el porc i enceta el cup. 
19 DJ Per l'octubre els mals maten els malalts. 
20 DV El fred d'octubre mata l'oruga. 
21 DS Trons d'octubre, anys de diluvi. 
22 DG Si vols tenir un bon guixar, per l'octubre 

l'has de sembrar. 
23 DL Quan a les sis fa fosca, mor la mosca. 
24 DT Per Sant Bernat, el gec cordat. 
25 DM Que no passi Sant Crispí, no posis les olives al 

tupí. 
26 DJ A darrers d'octubre, les faves orelludes. 
27 DV El bon pagès que no s'erra, per octubre fema 

terra. 
28 DS Per Sant Simó mor la mosca i el moscó. 
29 DG Per Sant Narcís cada mosca val per sis. 
30 DL Quan l'octubre està finit mor la mosca i el 

mosquit. 
31 DT Quan l'octubre és a la fi, de Tots Sants és al 

matí. 

(Del Calendari amb refranys per tots els dies de 
Josep M. Viader. Impremta Viader, 1947) 



^fja d'M 
LA TEVA ASSOCIACIO 

PRODUCTES MANTENIMENT HOSTELERIA i INDÚSTRIA 

A víieda 
PRODUCTES SPARTAH. SJL 

m Bayer® ^ ^ 

Ctra. Sta. Cristina - 17249 CASTELL D'ARO (Girona) 
Tel. (972) 81 84 70 - Fax (972) 82 56 83 

. ^'^ima·taV" 

- AERÒBIC 

V
- GIMNÀSTICA MANTENIMENT 

- GIMNÀSTICA CORRECTIVA 

- FITNESS / MUSCULACIÓ 

" ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ESPORTIVA 
CA Santiago Rusiñol, s/n. - Tel. 82 57 82 

17250 PLATJA D'ARO 
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DISSENY GRÀFIC - OFFSET - PUBLICITAT - FOTOCOMPOSIClO 
CATÀLEGS D EMPRESA - REVISTES - LLIBRES - CARTELLS 

IMPRESOS COMERCIALS: TARJETES, 
CARTES, FACTURES, SOBRES... 

Per a més comoditat us podeu adreçar a: 

EL CARRILET 
Apartat de Correus 107 - PLATJA D'ARO 

Telèfon/Fax 82 06 84 

c/. Barcelona,n^ 82 - Telèfon 57 27 53 - 17820 BANYOLES (Girona) 


